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OLVASSA AZ 
INTERNETEN 
MINDEN NAP!

Mitől jó  
egy házasság? 
A házasság hete alkalmából a köz-
ismert orvos házaspárt, dr. Mohos 
Andrea tüdőgyógyászt és dr. Király 
Csaba kardiológust kérdeztük kap-
csolatukról.

25 év a város 
színpadán 
Danyi Juditot intenzív, hangsú-
lyos szerepformálás, erőteljes 
tartás jellemzi minden egyes 
színházi alakításában – negyed-
százada érkezett Kecskemétre.

Járhatóbb  
földutak 
Kecskemét-szerte elindult a 
külterületi földes útszakaszok 
helyreállítása, tudtuk meg  
Sipos László képviselőtől a 
kisfái munkák helyszínén.

7. oldal 11. oldal 2. oldalINTERJÚ JUBILEUM KARBANTARTÁS

Kecskemét az egyik legdinamikusabban fejlődő 
magyar város, stabil munkahelyek, bővülő oktatási 
paletta és színes kulturális kínálat jellemzi. Tízéves 
polgármesterségének eredményeiről, valamint 
arról, hogy az idei évet milyen tervekkel, fejlesztési 
elképzelésekkel kezdte Kecskemét, Szemereyné Pataki 
Klaudiával beszélgettünk. Az interjúban számos témát 
érintünk az infrastrukturális fejlesztésektől kezdve 
egészen a város élhetőségét befolyásoló tényezőkig

„Az ország négy legsikeresebb városa 
közé fejlesztettük Kecskemétet!”

4–5. oldal

Év végén átadhatják  
a kadafalvi bölcsődét
Február közepén veszi kezdetét Kadafalva közel 350 négy-
zetméteres alapterületű bölcsődéjének építése. A kétcsopor-
tos bölcsi 28 kisgyermeket tud majd befogadni. Lesz terasz, 
játszókert, öt parkolóhely és akadálymentes parkoló. A tervek 
szerint decemberben vagy legkésőbb januárban már birtokba 
is vehetik a gyerekek. Kadafalva az egyik leggyorsabban fejlő-
dő városrésze Kecskemétnek, sok család választja lakhelyéül, 
ezért van szükség a bölcsődére.

2.
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Fotó: Drabant László

Fantasztikus eredményekkel, csillogó érmekkel érkeztek haza nemrég a Váczi 
Nikolett vezette TST Tánc és World Jumping Stúdió tanítványai a Dance Universum 
Nemzetközi Táncversenyről. A Pestszentimrei Sportkastélyban rendezett versenyen 
több táncosuk is a dobogóra állhatott, és profi gyerekcsoportjuk is első helyen 
végzett a rangos megmérettetésen

10. oldal

Taroltak a TST táncosai
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OLVASSA AZ 
INTERNETEN 
MINDEN NAP!
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OLVASSA AZ 
INTERNETEN 
MINDEN NAP!

Határtalan arcátlanság 
a baloldal támadása 
„Az arcátlanságnak nincsen határa.” E szavakkal érté-kelte dr. Szeberényi Gyula Tamás kecskeméti ország-gyűlési képviselő a városi baloldal mocskolódását, amelyet nem sokkal az október 23-ai polgármesteri beszéd kapcsán kezdtek el.

Januártól
CSOK Plusz! Simon Bencével, az Építő Simon Kft. ügyvezetőjével tekintettük át, milyen utat járt be a CSOK, és mi eredményezte végül a CSOK Plusz bevezetését.

Szenvedélyük
az innováció Ebben az évben, tavasszal vette át az idén 30 éves Phoenix Mecano Kecskemét Kft. veze-tését egy ambiciózus német fiatalember, Andreas Nübler.

4. oldal 8–9. oldal 7. oldalVÉLEMÉNY CSALÁDOK GAZDASÁG

Világszínvonalú előadás-sorozattal érkezett meg Kecskemétre a TEDx a Neumann János Egyetemnek köszönhetően. Az eseményen külföldi és magyar kutatók, médiaszemélyiségek rövid, izgalmas, aktuális előadásait láthatták az érdeklődők (Képünkön Farkas Bertalan, az első magyar űrhajós és a HUNOR program résztvevőinek társaságában Szemereyné Pataki Klaudia polgármester)

Sztárkonferencia az egyetemen

A TEDx nemzetközi előadói új kitörési pontokat 
vázoltak fel Kecskemét számára

2. oldal

Fotó: Banczik Róbert

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP!

Rendezvénykavalkád a Széchenyivárosban Könyvtári napok FőzőversenyKatonatelepen is 

Kecskemét lova nyerte a Nemzeti VágtátMegújult a Bocskai utcai óvoda Kiválóságait ünnepelte Kecskemét a város napján

40.000 KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: DECEMBER 14.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Ül a körzet pénzén 
a baloldali Józsa 
Kecskemét összes választókerületének képviselője felhasználta már képviselői keretét, csak Józsa Bálint nem adott még belőle semmire. Annak ellenére sem, hogy tanácsadó testületének tagjai szá-mos ajánlást fogalmaztak meg, mire szán-nák a pénzt, és Kecskemét polgármestere is kérte, hogy még az első félévben adják le a képviselők, mire szeretnék felhasznál-ni a keretet. Józsa Bálint azonban úgy ül a pénzen, mint tyúk a tojáson. Ráadásul tanácsadó testületét egyetlen egyszer sem hívta össze az idén.

Elégedetlenek az 5. számú válasz-tókörzet tanácsadó testületének tagjai. Józsa Bálint baloldali ön-kormányzati képviselő ugyanis október 26-áig egyetlen fillért sem használt fel hárommilliós képvise-lői keretéből. Az erről szóló táblá-zatból látszik, hogy rajta kívül az összes önkormányzati képviselő támogatta már idén a saját kör-zetében élőket. A baloldali Józsa annak ellenére sem intézkedett az 

ügyben, hogy tanácsadó testületé-nek tagjai már az első félévben 30 millió forint értékben fogalmaz-tak meg ajánlásokat, mire kellene költeni a körzetben.– Már több mint fél évvel ezelőtt elkezdtük beadni a javaslatokat, nemcsak én, hanem több tanács-adói testületi tag is – mesélte Páll Gáborné, az 5. választókörzet ta-nácsadó testületének tagja.  Folytatás a 4. oldalon

Fotó: korábbi felvétel

Ismét épült-szépült Kecskemét. November 13-án délután adták át a Lánchíd sétányt a Széchenyivárosban. A projekt összefogás eredményeként, a Lánchíd Utcai Sport Általános Iskola kezdeményezésére, az önkormányzat, a Lendületben Széchenyivárosért Egyesület és két cég támogatásával valósult meg

3. oldal

Egy álom vált valóra: új sétánnyal 
GAZDAGODOTT SZÉCHENYIVÁROS

CXIX. évf., 12. szám  2023. december 14.  www.hiros.hu  A VÁROS LAPJA  ALAPÍTVA 1868-BAN 

A Kecskeméti Médiacentrum 
első jótékonysági kiállítása 
Főszerkesztőnk, Kozák Polett elmondta, a Művészet-tel, szeretettel jótékonysági kiállítás megjelenési lehe-tőséget teremtett a feltörekvő képzőművészek számá-ra, másrészt – karácsony közeledtével – támogatta az árván maradt kecskeméti gyerekeket is.

Új játszóteret 
kaptak 
Nemcsik Mátyás önkormány-zati képviselő az új máriavá-rosi játszótéren elmondta, az igények felmérését követően alakították ki a létesítményt.

Bringapálya 
Műkertvárosban 
Az új műkertvárosi bringapá-lya is hozzájárul az egészséges testmozgáshoz – mondta Lévai Jánosné, a körzet önkormány-zati képviselője.

9. oldal 4. oldal 5. oldalADOMÁNY FEJLESZTÉS EGÉSZSÉG

Az idei advent rendkívüli látványvilággal és szerteágazó programokkal, kikapcsolódási vagy éppen lelki feltöltődési lehetőségekkel érkezett meg Kecskemétre. Ebben az esztendőben az ünnepi szezont a Hírös Agóra Téli Csodaország és Kecskeméti Advent elnevezésű eseménysorozata fogja össze, melyben a hagyományos főtéri gyertyagyújtások, adventi gondolatok mellett például Diótörő táncjáték, HAhó udvar, Mikulás-kuckó, jégpálya, koncertek és óriáskerék teszik varázslatossá az idei karácsonyvárást Kecskeméten minden korosztály számára

Adventi pompában a város

3., 19. oldal

December 5-én újra izgalmas Miku-lás-műsor várta a kecskemétieket. A Városháza épületéről, 30 méter magas-ból ugyanis leereszkedett a város és a Gong Rádió Mikulása. Eddig a Nagy-templomról mászott le az ipari alpinis-ta, most pedig a felújított Városházát, mint Kecskemét egyik ékkövét válasz-totta helyszínül. Mielőtt felbukkant a főhomlokzat csúcsának egyik ablaká-ban, több százan várták már énekkel, mondókákkal. Ezt követően a színpadra ült fel a nagyszakállú, hogy cukrot és csokoládét ajándékozzon a libasorban érkező gyerekeknek. Mivel idén nem volt rossz gyermek Kecskeméten, ezért nem kapott senki virgácsot. Így a kram-pusznak nem volt dolga, manók segí-tették a Mikulás munkáját. Több mint 20 éve ez a város egyik legkedveltebb hagyományos rendezvénye. Ezen a dél-utánon a téli fesztivál színpadán a Gong Rádió munkatársai hozták ünnepi han-gulatba a közönséget.

30 méter magasból 
ereszkedett le a Mikulás

A szeretet a szívünkbe van írva 
– köszöntő a polgármestertől

Kecskemét több, mint egy város. Egy élő és erős közösség, melynek nincsen párja e világon – üzeni Szemereyné Pataki Klaudia a közel-gő ünnep alkalmából, áldott karácsonyt kívánva mindenkinek.

2. oldalFotó: Banczik Róbert

Fotó: Tóth Enikő
Fotó: Gyenes Kata

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: FEBRUÁR 15.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Tervekről, választásról kérdeztük 
dr. Szeberényi Gyula Tamást  
A napenergia fejlesztése és a gazdasági fejlődés terén
dolgozik nap mint nap dr. Szeberényi Gyula Tamás a
Parlamentben. Az országgyűlési képviselőt a júniusi 
választásokról, azok tétjéről és a 2024-es év terveiről, 
kihívásairól kérdeztük.

A téli fesztivál 
mérlege 
A téli fesztivál tapasztalatairól 
és a következő időszak rendez-
vényeiről beszélt Barta Dóra, a 
Hírös Agóra ügyvezetője a KTV 
vendégeként.

Sportklub 
Katonatelepen 
Dr. Fekete Gábor, a városrész 
önkormányzati képviselője 
elmondta, az új létesítmény a 
Katonatelepi Sportegyesület 
munkáját segíti majd a jövőben.

6. oldal 11. oldal 14. oldalINTERJÚ RENDEZVÉNY FEJLESZTÉS

Amennyiben a februári közgyűlés jóváhagyja, jelentősen kedvezőbbé válhatnak a közösségi 
közlekedés tarifái április 1-jétől Kecskeméten Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 
javaslata szerint. A diákok, nyugdíjasok ingyenesen utazhatnak, de a dolgozói bérletek is 
megfeleződnek, ami az ország legnagyobb tömegközlekedési kedvezményét hozza el

Tömegközlekedés: Kecskemét adja 
a legnagyobb kedvezményt!

3. oldal

Újabb két óvodát és 
egy bölcsődét újított 
fel Kecskemét
Az egyik érintett épületben, a Lánchíd Utcai Óvodában ren-
dezték meg január 11-én annak a nagyszabású projektnek a 
záróeseményét, mely során három kecskeméti köznevelési 
intézmény is teljesen megújult és korszerűsödött, főként ener-
getikailag. A megnyitón Szemereyné Pataki Klaudia polgár-
mester kiemelte, hogy ez már a nyolcadik kecskeméti óvoda, 
amely megújult az elmúlt években, és azt is elárulta, hogy a 
trend mindenképpen folytatódni fog.
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Fotók: Banczik R
óbert

December 16-án adták át azt a bekötőutat, amely Hetényegyházát 
közvetlenül becsatolja az autópályába, ezzel együtt az északi elkerülőbe. 
Papp Zoltán (képünkön), Hetényegyháza önkormányzati képviselője 
elmondta, jelentősen javult a közlekedés a város irányába, nagyjából 
felére csökkent a várakozási idő, sőt, még ennél is jobbak a mutatók

5. oldal

Örülnek a helyiek, „közelebb 
hozták” Hetényt a városhoz

Szemereyné Pataki Klaudia és kislánya a Kecskeméti Közlekedési Központ egyik járatán

CXIX. évf., 10. szám  2023. november 16.  www.hiros.hu  A VÁROS LAPJA  ALAPÍTVA 1868-BAN 

OLVASSA AZ 
INTERNETEN 
MINDEN NAP!

Határtalan arcátlanság 
a baloldal támadása 
„Az arcátlanságnak nincsen határa.” E szavakkal érté-
kelte dr. Szeberényi Gyula Tamás kecskeméti ország-
gyűlési képviselő a városi baloldal mocskolódását, 
amelyet nem sokkal az október 23-ai polgármesteri 
beszéd kapcsán kezdtek el.

Januártól
CSOK Plusz! 
Simon Bencével, az Építő Simon 
Kft. ügyvezetőjével tekintettük 
át, milyen utat járt be a CSOK, 
és mi eredményezte végül a 
CSOK Plusz bevezetését.

Szenvedélyük
az innováció 
Ebben az évben, tavasszal vette 
át az idén 30 éves Phoenix 
Mecano Kecskemét Kft. veze-
tését egy ambiciózus német 
fiatalember, Andreas Nübler.

4. oldal 8–9. oldal 7. oldalVÉLEMÉNY CSALÁDOK GAZDASÁG

Világszínvonalú előadás-sorozattal érkezett meg Kecskemétre a TEDx a Neumann János Egyetemnek 
köszönhetően. Az eseményen külföldi és magyar kutatók, médiaszemélyiségek rövid, izgalmas, aktuális 
előadásait láthatták az érdeklődők (Képünkön Farkas Bertalan, az első magyar űrhajós és a HUNOR 
program résztvevőinek társaságában Szemereyné Pataki Klaudia polgármester)

Sztárkonferencia az egyetemen

A TEDx nemzetközi előadói új kitörési pontokat 
vázoltak fel Kecskemét számára

2. oldal
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OLVASSA AZ 
INTERNETEN 
MINDEN NAP!

Rendezvénykavalkád 
a Széchenyivárosban 
Szamler László képviselő: „Színes, változatos rendez-vénysorozaton vagyunk túl, felavathattuk a Széchenyi István Közösségi Házat, benne a megújult könyvtárral, koncerteken lehettünk együtt és köszöntöttük a város-rész legkisebbjeit is a Szentcsalád Plébánián.”

Könyvtári 
napok 
„A könyvtár összekötő híd a könyv és az olvasó között” – fogalmazott az Országos Könyv-tári Napok apropóján Bujdosóné dr. Dani Erzsébet igazgató.

Főzőverseny
Katonatelepen is 
Újdonságokkal jelentkezett idén a hagyományos katonate-lepi őszi összejövetel – tudtuk meg dr. Fekete Gábor helyi önkormányzati képviselőtől.

8. oldal 12. oldal 8. oldalPROGRAMSOROZAT KULTÚRA VÁROSRÉSZEK

Utolérhetetlen volt Galaxy, Kecskemét lova. Lovasa, Tóth Tamara (képünkön) fölényesen nyerte az október 1-jén rendezett 16. Nemzeti Vágtát, ezáltal Kecskemét a csúcson végzett! Galaxy és Tamara trénere, Molnár Gyöngyi és a tulajdonos, Balogh Levente a pálya széléről szurkolt a fi atal, 23 éves lánynak, aki besüvített a célba, maga mögé utasítva versenytársait

Kecskemét lova nyerte 
a Nemzeti Vágtát 15. oldal

Megújult a Bocskai utcai óvoda
Átadták és megáldották szeptember 15-én a csaknem 600 millió forintból kívül-belül megújult Bocskai utcai óvodát. A negyvenéves épületet másfél év alatt újították fel, gyakorlati-lag csak a falakat tartották meg. Szemereyné Pataki Klaudia polgármester köszöntőjében kiemelte: a katolikus egyház országos óvodafejlesztési programja keretében három kecske-méti óvoda is megújult vagy újul meg a közeljövőben. A Bocs-kai utcai óvoda mellett idén júniusban adták át a megújult Teleki László utcai ovit, és hamarosan felújítják a Szent Imre utcai óvodát is. A Bocskai utcai óvoda ünnepélyes átadásán részt vett Soltész Miklós államtitkár és dr. Bábel Balázs kalo-csa-kecskeméti érsek is.
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Fotó: MTI/Komka Péter

Teljesen megtelt a Kecskeméti Katona József Nemzeti Színház október 2-án, a város napja alkal-mából megrendezett ünnepélyes gálán. Az eseményen Szemereyné Pataki Klaudia polgármester kiemelte, „Gyerekeink és unokáink itt fognak felnőni, az ő jövőjüket mi, együtt építjük. Ezért annyira fontos, hogy megőrizzük szellemiségünket és az azt éltető közösségünket.” A számos dí-jazott között kuriózumnak számított az a kitüntetés, melyet a Nemzeti Vágtát az ünnepség előtti napon megnyerő, városunkat képviselő Tóth Tamara (képünkön balról a második) és a sikert hozó csapat tulajdonosa, Balogh Levente vehetett át Szemereyné Pataki Klaudiától (a fotón jobbról). Mellettük balról a ló és lovas trénere, Molnár Gyöngyi látható

2–3. oldal

Kiválóságait ünnepelte 
Kecskemét a város napján

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDEN NAP!

Mostantól doktori iskolát is működtet a Neumann 3D-nyomtatott vályogszauna

40.000

Történelmet írt egyetemünk – már 4000 diákkal kezdi a tanévet

Több száz családot segítA VARÁZSTÁSKA AKCIÓ Jól halad Hetényegyházabekötése az M5ös autópályába

Új köntösbena Hírös Hét 

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: NOVEMBER 16.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Fotó: Banczik Róbert

Fotó: Banczik Róbert

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: DECEMBER 14.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Ül a körzet pénzén 
a baloldali Józsa 
Kecskemét összes választókerületének 
képviselője felhasználta már képviselői 
keretét, csak Józsa Bálint nem adott még 
belőle semmire. Annak ellenére sem, 
hogy tanácsadó testületének tagjai szá-
mos ajánlást fogalmaztak meg, mire szán-
nák a pénzt, és Kecskemét polgármestere 
is kérte, hogy még az első félévben adják 
le a képviselők, mire szeretnék felhasznál-
ni a keretet. Józsa Bálint azonban úgy ül 
a pénzen, mint tyúk a tojáson. Ráadásul 
tanácsadó testületét egyetlen egyszer 
sem hívta össze az idén.

Elégedetlenek az 5. számú válasz-
tókörzet tanácsadó testületének 
tagjai. Józsa Bálint baloldali ön-
kormányzati képviselő ugyanis 
október 26-áig egyetlen fillért sem 
használt fel hárommilliós képvise-
lői keretéből. Az erről szóló táblá-
zatból látszik, hogy rajta kívül az 
összes önkormányzati képviselő 
támogatta már idén a saját kör-
zetében élőket. A baloldali Józsa 
annak ellenére sem intézkedett az 

ügyben, hogy tanácsadó testületé-
nek tagjai már az első félévben 30 
millió forint értékben fogalmaz-
tak meg ajánlásokat, mire kellene 
költeni a körzetben.

– Már több mint fél évvel ezelőtt 
elkezdtük beadni a javaslatokat, 
nemcsak én, hanem több tanács-
adói testületi tag is – mesélte Páll 
Gáborné, az 5. választókörzet ta-
nácsadó testületének tagja. 

 Folytatás a 4. oldalon
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Ismét épült-szépült Kecskemét. November 13-án délután adták át a Lánchíd sétányt 
a Széchenyivárosban. A projekt összefogás eredményeként, a Lánchíd Utcai Sport Általános 
Iskola kezdeményezésére, az önkormányzat, a Lendületben Széchenyivárosért Egyesület 
és két cég támogatásával valósult meg

3. oldal

Egy álom vált valóra: új sétánnyal 
GAZDAGODOTT SZÉCHENYIVÁROS

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: FEBRUÁR 29.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Évindító interjú  
Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármesterrel
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Fejlesztések

A csapadékvíz elvezetésére és a földutak prob-
lémáira talált megoldást Szamler László önkor-
mányzati képviselő az önkormányzattal karölt-
ve a Széchenyivárosban. Az Illyés Gyula utcában 
az útfelület karbantartását és a szikkasztóárkok 
kibővítését végezték el, a Domby Lajos utcában 
pedig az önkormányzat saját hatáskörben el-
rendelte az ideiglenesen napelemmel működő 
villanyoszlopok telepítését. 

Évforduló

Idén immár 40 éve Kriskóné Dávid Mária a 
Népi Iparművészeti Gyűjtemény vezetője. Az 
intézményben az évek alatt számos kiállítás és 
program köthető az ő nevéhez, valamint a népi 
iparművészet mellett helyet kaptak az intéz-
ményben a népművészet és a különböző művé-
szeti ágak is. A szakember 40 éves pályafutásá-
ról a KTV Kiemelő magazinjában számolt be a 
napokban, az interjú elérhető a Hírös.hu-n is.

Sportlegendák

Két sportlegenda, Farkas István válogatott ko-
sárlabdázó és Kégel Tamás testnevelő-edző, 
szakágvezető emléktábláját leplezték le január 
26-án a Mercedes-Benz Gyár Nemzeti Kosárlab-
da Akadémia előtti Legenda Ligetben. – Ezek a 
legendák a mi tartóoszlopaink itt a városban, 
Kecskemét minden polgárának fontosak ezek a 
példaképek – fogalmazott az átadáson dr. Feke-
te Gábor önkormányzati képviselő.

Könyvbemutató

Kecskeméten is bemutatták a Ferenc pápa apos-
toli látogatásáról szóló kötetet január 31-én a 
Szentcsalád Plébánián. A fotókkal gazdagon il-
lusztrált könyv tartalmazza a szentatya áprilisi 
látogatása során elmondott összes beszédét, 
sőt QR-kódok segítségével elérhetjük a televí-
ziófelvételeket is. A könyvbemutató vendégei 
a pápalátogatás kulisszatitkairól és személyes 
élményeikről is meséltek.

Több bizottság napirend-
jén is szerepel lapzártánk 
idején a helyi tömegköz-
lekedés díjainak radikális 
csökkentése Kecskemé-
ten. Ezek között a legje-
lentősebb, hogy havi 100 
forintért vehetnek bérletet 
majd a nyugdíjasok, illetve  
a diákok, de a munkába 
járást segítő dolgozói 
bérletek ára is drasztiku-
san csökken, sőt még idén 
megépül Homokbányán a 
megyeszékhely első P+R 
parkolója, az ott váltott 
jegyekkel pedig ingye-
nes lesz a helyi buszok 
használata. 

Minden eddiginél nagyobb 
lépést tesz Kecskemét önkor-
mányzata annak érdekében, 
hogy minél több személygépko-
csi-használót tereljen a helyi tö-
megközlekedés igénybevétele 
felé. A szakbizottságok asztalán 
fekvő előterjesztés szerint és a 
város klímastratégiájának meg-
felelően radikálisan csökkennek 

a havi buszbérletek árai április-
tól. A havi dolgozói bérlet ára 
7700-ról 5000 forintra csökken, 
Kecskemét kártyával pedig az 
eddigi 6700 helyett 3500 forintot 
kell csak fizetni. A tanuló-, illetve 
nyugdíjasbérletekhez pedig jelké-
pes összegért, havi 100 forintért 
lehet majd hozzájutni. A menetje-
gyek ára nem fog változni.

Annak érdekében, hogy minél 
több gépkocsi-tulajdonos tegye 
le járművét a munkába járás so-
rán, még ebben az évben meg-
épül Kecskemét első P+R parko-
lója Homokbánya térségében, a 
Kadafalvi úton, a Burger King kö-
zelében. A Ballószög, Helvécia és 
Kadafalva felől érkező autók foga-
dására 100-120 férőhelyes terület 
áll majd rendelkezésre. A zúzott 
kővel borított várakozóhelyen 
hagyott gépkocsik ingyenes par-
kolójegye szintén térítésmentes 
buszjegyként használható majd. 

Az előterjesztést a városüze-
meltetési és fejlesztési, továbbá a 
környezetvédelmi bizottság is el-
lenszavazat nélkül támogatta, és 
ezt javasolták a közgyűlésnek is. 

NAGYOBB SEBESSÉGFOKOZATRA KAPCSOL KECSKEMÉT  
a személygépkocsi-forgalom csökkentése érdekében

Kezdődik a kadafalvi bölcsőde 
építése, év végén át is adhatják
Február közepén veszi kezde-
tét Kadafalva bölcsődéjének 
építése. A kétcsoportos bölcsi 
28 kisgyermeket tud majd be-
fogadni. Lesz terasz, játszókert, 
öt parkolóhely és akadálymen-
tes parkoló. A tervek szerint 
decemberben vagy legkésőbb 
januárban már birtokba is 
vehetik a gyerekek.

Február 7-én elszállították Kada Elek 
szobrát restaurálásra a kadafalvi 
Szent József-kápolna udvaráról. Az 
alkotás a tervek szerinti helyére ke-
rül majd a városrész központjában, 
ahol egy megújult egészségház, kö-
zösségi ház fog épülni. Ez a lépés 
jelzi, elkezdődik a bölcsőde felépí-
tése az iskola és a kápolna között.

– Egy szép nagy épületet fogunk 
építeni, melynek közel 346 négyzet-
méteres lesz a bruttó alapterülete. E 
mögött lesz egy nagyjából 60 négy-
zetméteres terasz, azon túl pedig 
egy játszókert. A bölcsőde mellett 
találunk majd öt vagy hat akadály-
mentesített parkolót. Az egész egy 
zárt területen valósul meg, tehát a 
gyerekeket biztonságban tudhatják 
szüleik. Az udvart elhatároljuk a 

templomtól is és az iskolától is, bár 
ezek a parkolók kívülről megközelít-
hetők lesznek – magyarázta Levicz-
ky Cirill önkormányzati képviselő.

Kadafalva az egyik nagyon gyor-
san fejlődő városrésze Kecskemét-
nek, sok család választja lakhelyéül, 
ezért van szükség a bölcsődére. Az 
épület a legmodernebb energetikai 
követelményeknek is megfelel majd. 
A környezeti szempontok teljes 
körű figyelembevételével a legmaga-
sabb színvonalon fogja biztosítani a 
gyermekek nevelését.

– Bejárást tartottunk a kivite-
lezővel, az önkormányzat munka-
társaival, melyen megbeszéltük az 

alapparamétereket. A kivitelező 
várhatóan február közepén vonul 
fel a munkaterületre. Először geo-
déziai munkákat végeznek, majd 
a tervek, a szerződés szerint 2024 
novemberének végéig el kell ké-
szülnie az épületnek a berendezési 
tárgyakkal együtt – mondta Levicz-
ky Cirill.

A kétcsoportos bölcsi 28 kisgyer-
meket tud majd befogadni. A tervek 
szerint decemberben vagy legké-
sőbb januárban már be is költözhet-
nek a csöppségek. A beruházásra 
420 millió forintnyi uniós és állami 
támogatás áll rendelkezésre.

 Molnár H. Boglárka

Járhatóbbak lesznek 
a város földes útjai
Kecskemét-szerte elindult a külterületi földes útszakaszok 
helyreállítása. A munka már nagy erőkkel zajlik Kisfáiban is, 
például a Szeméttelepi úton, ahol közel háromkilométeres 
szakaszon kiegyenesítik, kiszélesítik a hulladéklerakó felé 
vezető szakaszt.

– A hulladéklerakóig egy pályázat 
biztosítja két réteg aszfaltburkolat 
lerakását, az útszakasz további része 
pedig makadámburkolatot kap majd. 
A munkálatok reményeink szerint 
nyárra elkészülnek – mondta Sipos 
László önkormányzati képviselő.

A településrészen már a kiemelt 
földes utak rendbetétele is meg-
kezdődött. Ezen szakaszok kar-
bantartása idén prioritást élvez 
Kecskeméten. A munkálatokat az 
önkormányzat támogatásával a vá-
rosüzemeltetés szakemberei végzik.

Fotó: Bogdándi Ferenc

Drasztikus bérletárcsökkentésre készül Kecskemét  
a tömegközlekedés további népszerűsítése érdekében

Fotó: Banczik R
óbert

Sipos László önkormányzati képviselő (középen) 
Kisfáiban, az útkarbantartási munkák végzésénél

Leviczky Cirill, Kadafalva képviselője és Balogh Zoltán,  
a városi fejlesztéspolitikai iroda vezetője az építendő bölcsőde helyszínén
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Zöldítés

Kezdetét vette az Izsáki úton a faültetés, amely 
az Építési és Közlekedési Minisztérium projekt-
jének keretein belül zajló útépítéshez tartozik. 
Az érintett területen 209 fát ültet el a kivitele-
ző, ezt követően pedig a cserjék telepítése zaj-
lik majd, melyekből összesen 17.800 darab fog-
ja díszíteni az útszakaszt és a körforgalmakat. 
Emellett 240 darab fenyőt is el fognak ültetni 
a területen.

Kölcsey Kör

Február 8-án rendezték meg a Kölcsey Kör pódi-
umbeszélgetéseinek újabb alkalmát a Neumann 
János Egyetem CAMPUS-án. A meghívott ven-
dég ezúttal a Magyar Nemzeti Bank alelnöke, 
Virág Barnabás volt, akivel a magyar gazdaság 
Európában, illetve az európai gazdaság világban 
elfoglalt helyéről és számos más izgalmas gaz-
dasági témáról beszélgetett dr. Kárpáti József, 
az egyetem gazdasági karának dékánja.

Döntősök

A Richter Anna-díj pályázat döntősei közé ke-
rült a Bács-Kiskun Vármegyei Oktatókórház 
Pszichiátriai Osztálya. Az osztály szakellátása 
évente 2500 fekvőbeteget bocsájt otthonába a 
kórházi kezelés befejeztével, és mintegy húsz-
ezer orvos-beteg találkozásra kerül sor. Céljuk 
többek között a mentális betegek körében a 
mindennapos testmozgás kultúrájának kialakí-
tása és fenntartásának elősegítése.

Polgárőrök

Tizenötmillió forint önkormányzati támogatást 
kapnak idén a kecskeméti polgárőrszervezetek. 
A keret felosztásáról február 12-ei ülésén dön-
tött a Közgyűlés Jogi és Ügyrendi Bizottsága. A 
legnagyobb összeget, csaknem 3 millió forintot 
a Kecskeméti Polgárőrség Egyesület kapja. A 
további polgárőr-egyesületek 1,2 és 2,6 millió 
forint közötti önkormányzati támogatásban ré-
szesülnek 2024-ben.

Zajlik az elkötelezett szerelem ünnepe
Különleges városházi programmal nyílt meg múlt szombaton a 
házasság hete Kecskeméten. A megújult díszteremben közös ün-
nepség keretében köszöntötték azokat a párokat, akik szerették 
volna házasságkötésüket megerősíteni. A programok, köztük a 
Szerelmi kalandtúra, február 21-ig tartanak.

Közel 20 házaspár újította meg fo-
gadalmát február 10-én a Városháza 
dísztermében. Az önkormányzat első 
alkalommal szervezte meg a cere-
móniát a házasság hete alkalmából 
a programsorozat nyitórendezvénye-
ként. Csuthi Lajosné Lázár Zsuzsanna 
és férje, Csuthi Lajos volt az egyik pár, 

akik a legrégebben kötötték össze 
életüket, ők 1963-ban keltek egybe.

– A 60 éves évfordulót a Nagytemp-
lomban Finta atya áldásával töltöttük, 
most jöttünk ismét, hogy megerősít-
sük a fogadalmunkat, ami egy életre 
szól — mondta Csuthi Lajosné Lázár 
Zsuzsanna a nagy napon.

Szerintük a boldog és hosszú há-
zasság egyik alapja, hogy nem szabad 
haraggal, gondokkal lefeküdni, aludni.

„A megértés és a szeretet mellett a 
tolerancia, a másik gondjainak meg-
értése lehet a hosszú házasság titka” 
– hangzott el az eseményen. A ha-
gyományos házassági ceremóniától 
csupán annyiban különbözött a szer-
tartás, hogy a pároknak házasoknak 
kellett lenniük.

Az eseményből hagyományt sze-
retne teremteni az önkormányzat, 
így jövőre ismét lesz lehetőség a fo-

gadalmak megerősítésére a Városhá-
za dísztermében.

A Katona József Könyvtárban is 
szombaton kezdődtek a programok, 
egész héten várták az érdeklődőket. 
Volt könyvtári foglalkozás a szeretet-
ről, családról, összetartozásról kisisko-
lásoknak, irodalmi játék magyar költők 
szerelmes verseivel tiniolvasóknak.

A Dunamelléki Református Egyház-
kerület Ráday Múzeumában Mura-
közy János életét és festészetét is-
merhetik meg a látogatók rejtvényes 
tárlatvezetés keretében. Minden nap 

évadnyitó zenés áhítatot tart a Kecs-
keméti Görögkatolikus Kápolna a je-
gyesekért, a házasságra készülőkért, 
a házaspárokért 17 órától 18:30-ig. 
Február 11-én a Hírös Agorában a 
parfümkészítés titkaiba leshettek be 
a párok. A Lechner Kávéházban pedig 
12-én irodalmi versmondó délutánra 
hívták az ifjakat, melynek középpont-
jában a család és a szerelem állt.

A részletes programokról a Házas-
ság hete programfüzetből érdemes 
tájékozódni, amely online formában 
is elérhető.

KECSKEMÉTI KRÓNIKA

TOVÁBBI KÉPEK

Engert Jakabné alpolgármester a házasságukat megerősítő párokkal
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Kecskemét az egyik legdinami-
kusabban fejlődő magyar város, 
ahol stabilak a munkahelyek, 
bővül az oktatási paletta és szí-
nes a kulturális kínálat. Tízéves 
polgármesterségének eredmé-
nyeiről, valamint arról, hogy az 
idei évet milyen tervekkel, fej-
lesztési elképzelésekkel kezdte 
Kecskemét, Szemereyné Pataki 
Klaudiával beszélgettünk.

– Beszélgetésünkkor több szem-
pontból mérföldkőhöz érkeztünk, 
hiszen a nemrég beköszöntött 2024-
es esztendő választásokat hoz, és 
egyben az ön jubileumát is: tíz éve 
polgármester Kecskeméten. Ha visz-
szatekintünk erre az időszakra, mi-
lyen eredmények teszik otthonunkat 
az egyik legélhetőbb magyar várossá?

– Egy kicsit hadd kezdjem korább-
ról! Igaz: tíz éve vagyok polgármester 
abban a városban, amelyben szület-
tem; kecskeméti vagyok ízig-vérig… 
Kecskeméti a családom, a környeze-
tem, az iskoláim, az ismerőseim, a 
barátaim, az edzőim. Úgy neveltek, és 
úgy fejlődtünk együtt, hogy közben 
rám ragadt a kecskemétiek igazi lokál-
patrióta, „hírös városi” büszkesége.

Jól emlékszem a ’90-es évekre, ami-
kor a középiskolai tanulmányaimat vé-
geztem, majd pályakezdőként a 2000-
es évekre, amikor kicsit megtorpant a 
város fejlődése, és sokan másutt keres-
ték a boldogulást. Én abban a szeren-
csés helyzetben vagyok, hogy az újon-
nan jelentkező, lendületes fejlődésnek 
már elég korán a részese lehettem. 
Egész pontosan 2004 óta szolgálom a 
város közéletét, és próbálom a szolgál-
tatásait is fejleszteni. Tagadhatatlan, 
hogy látványos eredményeket értünk 
el közösen az intézményhálózattal, 
azok vezetőivel, iskolaigazgatóival, 
sportolóival, szociális gondozóival, 
pedagógusaival. Mindannyian büszkék 
lehetünk a megvalósult eredményekre, 
hiszen ma már az ország négy legfej-
lettebb városa között tartjuk számon 
településünket, kodályos nyelven szól-
va a legkiválóbb kvartett fontos tagjai 
vagyunk. Ezen az úton kell tovább-
haladnunk, és én mindent elkövetek 
azért, hogy további eredményeket és 
sikereket érjen el városunk.

– Az egyik legláthatóbb jele a fejlő-
désnek a megfelelő munkahelyek biz-
tosítása, amiből Kecskeméten nincs 
hiány. Mi a városvezetés stratégiája 
ezen a területen?

– Közéleti pályám elején, a kétezres 
években még nem voltak minőségi 
munkahelyek a városban. Ezért első 
és legfontosabb célként találni szeret-
tem volna valami igazán jó befekte-
tést a város számára, ami kimozdítja 
a mélypontról. Ez a befektetés az au-
tóipar lett, ami most is meghatározza 
Kecskemét jövőjét. A helyieknek már 
nem kell más városokban munkát ke-
resniük, sőt a bevonzó képességünk 
is megerősödött, hiszen ha a legutol-
só KSH-adatokat megnézzük, akkor 

a többi városhoz 
képest a lakos-
ságszámunk nem 
csökkent, hanem 
stagnált, az agg-
lomeráció pedig 
hatalmas létszám-
e m e l k e d é s e n 
ment keresztül. 
Tehát igenis komoly változás ment 
végbe itt az elmúlt 10-15 évben, az 
ipari szerkezet, a szolgáltatások és 
a munkahelyek területén, hiszen ma 
már túlkínálat van a munkahelyekből, 
és a fizetések is óriásit emelkedtek, 
felzárkóztunk a nyugat-magyarországi 
bérek színvonalához.

– Az elmúlt években sokféle válság 
söpört végig az országon, illetve a 
világgazdaságon. Ennek ellenére a Vi-
lággazdaság egy közelmúltban meg-
jelent cikke úgy fogalmaz például, 
hogy több mint tíz éve stabil alapo-
kon áll Kecskemét gazdasága. Minek 
köszönhető ez a gazdasági stabilitás?

– A gazdasági stabilitás egy komoly 
csapatmunka eredménye, és elsősor-
ban a város, a térség évtizedes elma-
radásban lévő infrastrukturális beru-
házásainak bepótlásán alapszik. Sok 
területen léptékeiben változott meg a 
helyzet, az oktatás óriási beruházásai, 
fejlesztése jó példa erre, hiszen kiváló 
középiskoláink és tehetséggondozá-
sunk nagy büszkeségünkre kiegészült 
a Neumann János Egyetemmel is, mely 
nemcsak a hazai felsőoktatásban kínál 
nagyon szép portfóliót, hanem nem-

zetközi viszonylatban is megnyitotta 
számunkra a teret és a lehetőségeket.

Emellett tulajdonképpen a munka-
helyek stabilitása képezi mindennek 
az alapját. Ha munka van, akkor hozzá 
kapcsolódóan bevételeink vannak, en-
nek eredményeként pedig egy nagyon 
racionális, tudatos, koncepcionális 
fejlesztési folyamatot vittünk végig a 
város minden egyes pontján, minden 
egyes területén.

–  Melyek azok a városrészek, ame-
lyek a legnagyobb fejlődésen mentek 
át, a legdinamikusabban változnak?

– A város teljes struktúráját újra 
kellett gondolni; „egyközpontúságát” 
elmozdítani a decentralizáció felé. 
Az elmúlt években sikerült több al-
központot is kialakítani. Továbbra is 
büszkék vagyunk a gyönyörű szép fő-
terünkre, de azért arra törekedtünk az 
elmúlt években, hogy a fiatal családok-
kal újra benépesedő városrészeinkben 
is alközpontokat hozzunk létre. Lehet-
ne sorolni Kadafalvától kezdve Felső-
széktó és Felsőcsalános környékét, He-
tényegyházát és a Szarkás környékét, 
Katonatelep térségét, Máriahegy és 
Kisfái térségét… Körülöleljük az egész 

várost, s mindenütt robbanásszerű 
változást kezdeményezünk, hogy ne 
kelljen mindenkinek bejönni a város-
központba, hanem ott, lakóhelyük 
közvetlen közelében álljanak rendel-
kezésre a megfelelő parkok, játszó- és 
közösségi terek, sportszolgáltatások 
és -létesítmények, emellett természe-
tesen az iskolák, óvodák, bölcsődék. 
A fejlődés kézzelfogható: amíg 2006 
és 2010 között óvodabezárásokról, 
-összevonásokról döntöttünk, most 
új bölcsődéket építünk a város külön-
böző területein. Csak az új bölcsődei 
férőhelyeket 130 fővel bővítettük, de 
ugyanez történt a játszóterek eseté-
ben is, melyek korábban kongtak az 
ürességtől, most pedig nem győzzük 
ezeket újranyitni, felújítani, újakat épí-
teni, a hozzájuk tartozó fitneszparkok-
kal, sportolási lehetőségekkel együtt.

Tehát él, lüktet ez a város, s nem-
csak egy központi lüktetésben, hanem 
több alközpontban is tetten érhető a 
fejlődés. Számomra az egyik legkedve-
sebb a formálódó új centrum az Izsáki 
út térségében, a Rudolf laktanyával, a 
sportlétesítményekkel, a szabadidő-
központtal, a Campusszal, Homokbá-

nya fejlesztéseivel… Hatalmas lép-
tekkel haladunk itt előre, utunk célja 
pedig egy zöldváros, egy élhető város, 
egy vonzó város képét mutatja az itt 
lakóknak.

– Ha visszagondolunk Homok-
bánya tíz évvel ezelőtti állapotára, 
vagy az Izsáki úton a Rudolf laktanya 
környékére, valóban óriási változást 

tapasztalunk. Milyen fejlesztési kon-
cepció áll itt a háttérben, mi az, amin 
már keresztülment ez a városrész, és 
mi az, ami még előttünk áll?

– Fejlesztési koncepciónk lényege, 
hogy a régen 60 ezer főre tervezett vá-
ros „levegőt kaphasson”, hogy 120 ez-
res közösségünknek további perspek-
tívája nyíljon nyugati tengelyünk, az 
Izsáki út mentén. Ilyen tengely még a 
Hunyadiváros–Katonatelep-térség is, 
ahol erőteljesebb fejlesztéseket indí-
tottunk el, és az észak-dél tengely is 
ide sorolható a déli iparterülettel, illet-
ve a Széchenyivárossal és az azon túli 
területekkel. Kétségtelen azonban, 
hogy az Izsáki út a legforgalmasabb 
ütőere a városnak, környezetében a 
legtöbb iskolával, közintézménnyel, 
bevásárlóközponttal, szabadidős és 
sportlétesítményekkel. Ezeket érintő-
en szépen láthatók a megújulás folya-
matai. A jövőben továbbra is érdemes 
erre a területre koncentrálni, hiszen 
egy óriási kincs van a kezünkben a 
szabadidőparkkal – 200 hektárnyi 
tórendszerével, zöldfelületével, rek-
reációs lehetőségeivel – és az itt lévő 
sportlétesítményekkel, melyek közül a 

Szemereyné: Az ország négy legsikeresebb városa közé fejlesztettük Kecskemétet!

Továbbra is büszkék vagyunk a gyönyörű szép 
főterünkre, de azért arra törekedtünk az elmúlt 
években, hogy a fiatal családokkal újra benépesedő 
városrészeinkben is alközpontokat hozzunk létre.

„

A romantikát és a modern stílust ötvözik majd  
a Rudolf laktanya ligetes területei és épületei

A munkahelyek stabilitása, az átalakult ipari arculat sikeressége  
a biztos alap a város gazdasági stabiltásához
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Szemereyné: Az ország négy legsikeresebb városa közé fejlesztettük Kecskemétet!
Messzi István Sportcsarnok felújítása 
is napirenden van már. Ez majd mág-
nesként húzza magával az egész terü-
let további fejlődését.

– Az élhetőséghez az egyik kulcs 
a jól működő tömegközlekedés. Öt 
évvel ezelőtt jött létre a KEKO, mi-
lyen változások vannak folyamatban 
a közlekedés, a tömegközlekedés 
területén?

– A tömegközlekedésben is trend-
fordulót éltünk meg nemrég: amíg tíz 
évvel ezelőtt egyre kevesebben vettek 
bérletet, addig a tavalyi évi közgyűlé-
si beszámolóban azt olvassuk, hogy 
sikerült az igénybe vevők körét 20-30 
százalékkal kibővíteni. Ez az ígéretes 
tendencia természetesen a fiatal autó-
buszflottánknak, valamint a folyamatos 
fejlesztéseknek köszönhető. Itt nem 
is állunk le, hiszen a digitalizáció, az 
okostelefonok, az appok világában, az 
internetes térben sokkal testre szabot-
tabb közlekedési rendszerek hozhatók 
létre. Emellé P+R parkolók kerülnek 
kialakításra, és most bevezetünk egy 
nagyon kedvezményes tarifarendszert, 
s bízunk benne, hogy ennek köszönhe-
tően még többen fogják igénybe venni 
a buszainkat. Ezután egy még nagyobb 
szolgáltatásfejlesztést indíthatunk út-
jára a regionális vasúthálózat beköté-
sével, sőt akár egy helyi villamosháló-
zat kialakításával is, de ez még sok-sok 
munkát és időt igényel.

– Ha már a közlekedés témájánál 
tartunk, akkor az utak kérdésköre 
alapvető még. Ebben a témában is 
nagy változások történtek az elmúlt 
években. Mi az, ami már megvalósult 
ezen a téren, és mi várható még 2024-
ben, illetve a további években.

– Ebben is a kívülről befelé hala-
dó megoldást választottuk, hiszen 
szerettük volna kívül tartani a tran-
zitforgalmat. Ezért elkészült a teljes 
körgyűrű a város körül, és a belső kör-
gyűrűben is óriási eredményeket ér-
tünk el. A belső közlekedési rendszer 
racionalizálása a Kuruc körút négysá-
vosításával indult, a Csalánosi körúttal 
folytatódott, majd nemrég átadtuk a 
Károly Róbert körutat, a következő 
nagy szakasz pedig Homokbánya és a 
Halasi úti hobbik térségének az össze-
kötése lesz hamarosan, aminek már el 
is indult a tervezési folyamata. Emel-
lett még ott vannak az ismert tények 
a hetényi bekötőúttal kapcsolatban, 
a Széchenyivárosban, a katonatelepi 
úton, az Izsáki úton – ezek olyan be-
ruházások, amelyek lényegesen meg-
könnyítették a város közlekedését.

– A jövő záloga a fiatal generáció. 
Sokféleképpen támogatja a város-
vezetés a fiatalokat, felkarolásuk 
egyik legújabb formája a lakhatás 
elősegítése…

– Az ipari környezet fejlődésével, a 
bérek és az életszínvonal emelkedésé-
vel az ingatlanárak is megemelkedtek. 
Utóbbi jó az ingatlantulajdonosoknak, 
de a fiatalok otthonhoz jutását nehe-
zíti. Ezért keresünk olyan köztes meg-
oldásokat, amelyekkel tudjuk segíteni 
a lakhatást, az indulást. Egyrészt to-
vább folytattuk a bérlakásfejlesztést, 
folyamatosan bővítjük és felújítjuk a 
város jelentős, mintegy1600 ingatlant 
kitevő lakásállományát, hogy kedve-
zőbb albérleti lehetőséget tudjunk 
biztosítani a bérlőknek, kifejezetten 
azzal a céllal, hogy helyben tartsuk a 
fiatalokat, hogy itt tudjanak boldogul-
ni. A rendszert egy jelentős albérleti 
támogatással is megerősítettük, hogy 
segítsük a 35 év alatti kecskeméti fia-
talság élet- és munkakezdését. Remé-
lem, hogy a városban tapasztalható 
ingatlanfejlesztési bumm hátteret 
biztosít ahhoz, hogy a támogatás se-
gítségével a lakáskeresők meg tudják 
találni átmeneti otthonukat vagy akár 
majd később végleges otthonukat is 
itt, Kecskeméten.

– Az intézményi ingatlanok, 
bölcsődék, óvodák fejlődése is folya-
matos, nagyon sok megújult már az 
elmúlt időszakban. Melyek ezek és mi 
várható még ezen a téren?

– Itt is visszatérek az alaplogikára: 
azt szerettük volna elérni, hogy ne 
csak a városközpontban legyenek el-
érhetők ezek az intézmények, hanem 
a különböző városrészeinkben is. 
Ezért mindenütt nekiálltunk a felújí-
tásoknak. Az elmúlt pár évben kilenc 
óvodát újítottunk fel például Széche-
nyivárosban, Hunyadivárosban, Heté-
nyegyházán. Kadafalván olyan biztató 
arányban növekszik a gyermekvállalás, 
hogy még bővítjük is az óvodát, vala-
mint egy teljesen új bölcsőde építésé-
be kezdünk, akárcsak Katonatelepen.

Az látható, hogy a város újra fiatalo-
dik, újra benépesül, ezért újra intenzí-
ven tudjuk tervezni a jövőjét. Közben 
az energiahatékonysági kérdéskörök-
re is figyelünk, hiszen a másik fontos 
feladatunk, hogy a költségvetésünket 
folyamatosan stabilan, egyensúlyban 
tartsuk. Ennek egyik feltétele, hogy 
az üzemeltetési, működési kiadásaink 
optimális szinten maradjanak, vagyis a 
jó gazda gondosságával arra költsünk, 
amire szükséges.

A legújabb felújítás az Ifjúság úti 
óvodában várható. Itt a szokásos ener-
getikai beruházások mellett keressük 
a kapacitásbővítés lehetőségét is, hi-
szen az intézménynek egy tornaszo-
bára is szüksége lenne. Ez az óvoda 
egyébként zöldelveiről híres már rég-
óta. Itt már óvodás korban megismer-
kednek a gyerekek a zöldszemlélettel. 
A későbbiek folyamán ez segíti majd 
a város élhetőségét, „zöldülését”, és 
azt, hogy hosszú távon fenntartható 
homoki város maradhassunk, tovább 
vihessük azt a hagyományt, amit meg-
teremtettünk az elmúlt évtizedekben 
és évszázadokban.

– A környezettudatos gondolko-
dás, a fenntartható fejlődés problé-
maköre már az óvodában is fontos, 
de egy város életében különösen. Mi-
lyen fejlesztések történtek ezen a te-
rületen, és a továbbiakban mi várható 
ennek a gondolatkörnek a jegyében?

– Homoki emberek lévén közel 
áll hozzánk a természet szeretete, 
és ez a szemlélet látható a város 
teljes működésében, fejlődésében, 
üzemelésében. Hőszolgáltatónk az 
országban elsők között vitte véghez 
egy környezetkímélő biomassza-fű-
tőmű fejlesztését, ezáltal kiváltva 
egy hatalmas gázvásárlási kapaci-
tást. Ez egy óriási lépés, hiszen így 
több mint 11 ezer háztartásban zöl-
denergiát használunk a fűtésre és a 
melegvíz-előállításra.

A fásítási programot sem szabad 
elfelejtenünk, a város különböző pont-
jain több ezer, több tízezer csemetét 
ültettünk el az elmúlt években. Na-
gyon erős civil élet zajlik a városban, 
a fásítás területén is folyamatosan 
kapjuk innen a támogatást, hogy a zöl-
dítés területén minél jobb programo-
kat építsünk be a mindennapjaikba. 
Így kapott lendületet például az egy-
re népszerűbb esőkertek kialakítása, 
vagy a panelek környezetében a kö-
zösségikert-kultúra, például Hunyadi-
városban és Széchenyivárosban.

Tiszteljük a környezetünket és tisz-
teljük a bennünket körülvevő termé-
szetet. A tömegközlekedés megrefor-
málásával, hibrid buszok vásárlásával 
is hatalmasat léptünk a kipufogó gá-
zok károsanyag-tartalmának csökken-
tése irányába. A továbbiakban azt sze-
retnénk, ha az autós közlekedésben is 
kibocsátás-csökkenést érnénk el – fő-
ként a belvárosban –, tisztább, frissebb 
levegőt biztosítva a kecskemétieknek.

– A kultúra is hozzájárul ahhoz, 
hogy élhető, szerethető legyen a vá-
ros. Melyek a legkedveltebb progra-
mok, és melyek azok, amelyek újdon-
ságként szolgálhatnak a jövőben?

– Színházunk óriásit lépett előre, 
könnyed kikapcsolódásra, szórakozás-
ra alkalmas darabokat tűz műsorára. 
Több színműhelyünk is működik, s az 
eltérő érdeklődést is kielégítve azért 
különböző kulturális mélységű dara-
bokkal is találkozhatunk.

A Ciróka Bábszínház ugyanúgy köz-
kedvelt helyszíne a családoknak; eze-
ken túl főként a fesztiválok töltik be a 

város kulturális terét. A különböző mú-
zeumok által biztosított egyre színvo-
nalasabb, minőségi kiállításokkal, köz-
gyűjteményi anyagokkal találkozhat 
Kecskemét kultúraszerető közönsége, 
de a szimfonikus zenekar, a Kecskemét 
Táncegyüttes, és a Kecskemét City Ba-
lett is rendkívül népszerű. Nagyon-na-
gyon széles a repertoár, a nyár folya-
mán ott a jazzfesztivál vagy az éppen 
most induló tavaszi fesztivál, s nagyon 
népszerűek a főtéri koncertsorozatok 
is. Színesítjük és életben tartjuk Kecs-
kemét pezsgő kulturális életét, mely 
méltó Katona és Kodály örökségéhez.

A sport területén pedig nem min-
dennapi pezsgés van most Kecskemé-
ten. A KTE focicsapata óriási összetar-
tást kovácsolt és új színt hozott a város 
életébe. Ne felejtsük el kosarasainkat 
se, akik hosszú ideje ott vannak már 
az élvonalban, valamint a kéziseink 
és röplabdásaink is meg-megmutatják 
magukat. Javában zajlik a sportélet, 
éppen most készülünk egy ünnep-
ségre, ahol 30 sportágban105 fiatal 
sportolót köszöntünk, akik országos 
és nemzetközi versenyeken szereztek 
fontos helyezéseket.

Úgy gondolom, hogy olyan rejtett 
kincsek vannak a városban, amelyekről 
méltatlanul keveset beszélünk. Ezért a 
következő éveknek és évtizedünknek 
arról kell szólnia, hogy minél kelle-
mesebbé, minél kedvesebbé tegyük 
a mindennapjainkat. Ebben a sport, a 
kultúra és a városi szolgáltatások óriá-
si szerepet kapnak majd.

– Az idei évben, méghozzá június 
9-én lesznek az európai parlamenti 

és az önkormányzati választások. Ho-
gyan látja, mi a tétje ezeknek?

– Óriási tétje van. Már csak azért 
is, mert egy nagyon jó csapattal és 
egy nagyon jó városi környezettel 
dolgozom együtt most már hosszú 
évtizedek óta. Ha megnézzük, hogy a 
városban minden egyes struktúra hon-
nan hova változott, azt látjuk, hogy 
óriási eredményeket értünk el együtt. 
A mostani városvezetésnek ebben óri-
ási feladata és szerepe van, a Fidesz–
KDNP csapata és az elmúlt évtizedek 
városvezetései nagyon jó példával 
szolgálnak. Szép eredményeket értek 
el, egység van ebben a csapatban, egy-
séget képviseltünk akkor is, amikor 
fontos döntéseket kellett hozni ahhoz, 
hogy a város tovább haladjon azon az 
úton, amin elindult.

Ha viszont kicsit kitekintek, szo-
morúan nézek ki a saját csapatunkon 
kívülre. A baloldal esetében ugyanis 
szét esést látok. Ahogy már említettem, 
én elkötelezett kecskeméti vagyok, és 
elhivatott a saját városom és szakmám 
iránt. Szomorú lenne, ha most meg-
szakadna az a felfelé ívelő folyamat, 
amit mi itt pályára állítottunk az el-
múlt években. Nem látok olyat, aki át 
tudná venni a stafétát, és nem látom 
a baloldalban a városért tenni képes 
erőt. Nem látom bennük, hogy tisztán 
a városért gondolkodnának, hiszen a 
maguk személyes perspektívájából kö-
zelítik meg a dolgokat. Nem képeznek 
egységet, nem tudnak egységes dön-
tést hozni, egységes álláspontot kiala-
kítani. Az elmúlt időszakban számta-
lanszor szembesültünk ezzel.

Nem beszélve arról, hogy a most 
zajló fejlődéshez, változáshoz szüksé-
ges az a stabilitás és nyugalom, ami je-
lenleg jellemzi városunkat. Ezt a stabi-
litást jelen pillanatban a várost vezető 
csapat tudja biztosítani. Úgyhogy én 
nagyon bízom abban, hogy a kecske-
métiek ezt végiggondolják, mérlege-
lik, serpenyőbe helyezik a jelenlegi vá-
rosvezetés pozitív és negatív oldalait, 
és bízom a bölcs döntésükben.

– Végül: mit kíván a kecskemétiek-
nek 2024-re?

– 2024-re azt kívánom, hogy tartsák 
meg a jókedvüket! Tartsák meg azt a 
város iránti alázatos szeretetüket és 
tiszteletüket, amit én nap mint nap 
tapasztalok; azt a szorgalmat, azt az 
összetartást, amit megélek a minden-
napjainkban, hiszen csak így tudunk 
fennmaradni ebben a hihetetlenül 
gyorsan változó és sokszor szomorú 
közegben. A válságok és a változás ko-
rában élünk, és ebben csak összefogva 
és együtt lehetünk sikeresek, ezért 
bízom abban, hogy jól és bölcsen dön-
tenek majd júniusban.

 Kozák Polett

Tucatjával újulnak meg a városi intézmények

A kultúra, a sport és a szabadidős lehetőségek  
egyre erőteljesebben formálják a város mindennapjait
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NEM

  A MIGRÁNS-

GETTÓKRA

 NEM TÁNCOLUNK ÚGY, 
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Jövőre lesz 40 éve, hogy ösz-
szekötötte az életét dr. Mohos 
Andrea tüdőgyógyász főorvos 
és dr. Király Csaba belgyó-
gyász-kardiológus főorvos. 
Mindketten a kecskeméti 
kórházban dolgoznak, négy 
gyermeket neveltek fel, akik 
négy unokával ajándékozták 
meg őket. A házasság hete 
alkalmából őket kérdeztük 
kapcsolatukról. Miközben olyan 
dolgokról beszéltek nekünk, 
amiről talán a legnehezebb 
beszélni, minden rezdülésükön 
érződött az egymás iránti tisz-
telet, a kölcsönös szeretet.

Pásztor Andrea

– Mikor és hogyan ismerkedtek 
meg?

Csaba: – Szegeden, az orvostudo-
mányi egyetem gólyabálján, a Tisza 
Hotelben. Én harmadéves voltam, a 
feleségem pedig akkor kezdte az isko-
lát. Szerencsére mindketten részt vet-
tünk a gólyabálon, azzal kezdődött a 
tanév. Ott megláttam, megszerettem 
és azóta is ugyanúgy szeretem.

Andrea: – Az egész gólyabálon 
együtt táncoltunk, nagyon roman-
tikus volt. Emlékszem arra is, hogy 
egy türkiz színű selyemruhában vol-
tam, Csabán pedig nagyon jól állt az 
öltöny. A végigtáncolt éjszaka után 
együtt mentünk haza, ugyanis kide-
rült, hogy ugyanabban a kollégium-
ban lakunk. Aztán míg más kapcsola-
tok jöttek, mentek, mi egyre inkább 
úgy éreztük, hogy összetartozunk. 
Negyedéves koromban pedig, ami-
kor Csaba már a szigorló évében járt, 
úgy éreztük, hogy eljött az idő, hogy 
összeházasodjunk.

– Mi változott az esküvő után?
Cs.: – 1985-ben házasodtunk össze. 

Nagy változás volt, hogy én elkezdtem 
a munkámat a kecskeméti kórházban, 
így csak hétvégenként találkozhat-
tunk. Volt egy rövid időszak, amikor 
édesanyáméknál húztuk meg magun-
kat, a városközpont egy panellakásá-
ban kaptunk egy szobát a kettőből. 
Aztán nemsokára sikerült a Széche-
nyivárosban egy negyedik emeleti pa-
nelben elkezdenünk az önálló életet. 
Így az első gyermekünket 1986 au-
gusztusában már ide hozhattuk haza.

– Mindig is nagy családot 
terveztek?

Cs.: – Én egyke vagyok, és nem 
éreztem magam jól ebben a pozíci-
óban. Ezért mindenképp több gyer-
meket szerettem volna. Természetes 
volt, hogy amikor ez valóra vált, átte-
vődött a súlypont a gyerekekre, keve-
sebb szabad programunk lett, de ezt 
nem teherként éltük meg. Teljesen 
normális volt számunkra, hogy ők let-
tek az elsők az életünkben.

A.: – Miután másfél éves lett Peti, 
egy évet dolgoztam a kecskeméti kór-
házban, aztán jött Tamás, majd Csa-

ba, és 21 év-
vel ezelőtt 
Krisztinával 
vált teljessé 
a családunk. 
Játszótérre 
vittük őket, 
rengeteget 
mesé l tünk 
nekik. Kihívás volt, de nem az ma-
radt meg, hogy milyen sok áldozatot 
kellett hozunk, hanem hogy milyen 
örömteli időszak volt. Élveztük min-
den pillanatát. Nagyon sokat köszön-
hetünk a nagyszülőknek, akik segítet-
tek nekünk, hogy összehangolhassuk 
a munkát és a gyereknevelést. Örökké 
hálásak leszünk nekik ezért. Szeret-
nénk ezt a példát mi is tovább vinni, 
mindenben támogatni gyermekeink 
családjait.

– Mennyiben előny, hogy mind-
ketten orvosok, és milyen hátrányát 
érezték ennek házasságukban?

A.: Az, hogy mindketten vállaltunk 
ügyeletet, nem ideális sem a család, 
sem a párkapcsolat szempontjából, 
de ez ezzel a pályával jár. És mindent 
meg lehet oldani. Ezért is úgy gon-
dolom, hogy ez inkább gazdagítja 
a kapcsolatunkat. Abszolút pozitív, 
hogy kikérhetjük egymás tanácsát, 
segíteni tudjuk a másikat. A munka-
helyi nehézségeket is sokkal inkább 
átérezzük, mintha különböző hivatá-
sunk lenne.

– Nem vesz ki sokat az emberből 
ez a pálya?

A.: De, nagyon sokat kivesz. Nem 
csak az ügyelet, minden együttvéve.               
Mentálisan, fizikailag és pszichésen is 
nagyon megterhelő. A Covid alatt ezt 
extrém módon éreztük.

– Hogyan töltődnek fel egy-egy ne-
héz nap, nehéz hét után?

Cs.: – Mindketten szeretünk mo-
zogni, sportolni. Évekig együtt futot-
tunk, majd teniszeztünk, most pedig 
edzőterembe járunk, személyi edző 
segítségével tornázunk. Én heti egy-
szer úszom, és évente egy hetet síe-
lünk is.

A.: – Szeretünk kirándulni, sétálni 
az arborétumban vagy a domb körül. 
Leginkább pedig úgy tudunk feltöl-
tődni, ha a családunkkal vagyunk. 
Négy unokánk óriási ajándék, tőlük 
nagyon sok energiát kapunk.

– Ha összekapnak, könnyen 
kibékülnek?

Cs.: – Nem szeretünk összeveszve 
lenni, így gyorsan lerendezzük. Nagy 
levegő, hasi légzés, aztán jöhet a bo-

csánatkérés. Legutóbb például azt ta-
láltam mondani a feleségem levesére, 
hogy picit sós. Ő a szívét-lelkét bele-
adja, amikor főz, és ez nagyon rosszul 
tud esni neki.

– Dolgoznak azért, hogy jól mű-
ködjön a kapcsolatuk?

Cs.: – Magától nem működik sem-
mi, egy kapcsolat sem. Nem enged-
hetjük el magunkat ennyi együtt töl-
tött év után sem. Oda kell tenni magát 
mindkét félnek, de ez számunkra nem 
munka, természetes folyamat. Én pró-
bálok a kedvére tenni, hisz az nekem 
is jó érzés, ha őt boldognak látom.

A.: – Tudatosan kell tenni a házas-
ságért, hisz mindketten különböző-
ek vagyunk, különböző igényekkel. 
Ahhoz, hogy megmaradjon az érdek-
lődés, nagyon oda kell figyelni a má-
sikra. Közben folyamatosan megy a 
verkli, meg kell, hogy álljon az ember, 
hogy megnézze, mit is tehet a mási-
kért. Emellett nagyon fontos, hálás-
nak lenni a másik felé, megköszönni, 
örülni a figyelmességnek. Erre mi na-
gyon figyelünk.

– Különbözik a szeretetnyelvük, 
az, ahogyan kimutatják érzéseiket?

A.: – Én szeretek gondoskodni a 
férjemről, szívesen főzök neki, de a 
gyengédség egyéb megnyilvánulásai 
sem állnak távol tőlem. Egy-egy simo-
gatásból, mosolyból is érezheti Csaba, 
mennyire szeretem.

Cs.: – Azt tudom, hogy a gyengéje a 
virág, annak nagyon tud örülni, de na-
gyon értek a meglepetésekhez is. An-
dika 60. születésnapján például össze-
rántottam a nagy családot, kint gyűltek 
össze a kertben, úgy, hogy ő semmit 
sem sejtett az egészből. Amikor felhúz-
tam a redőnyt a nappaliban, akkor látta 
meg a harmincfős társaságot, hatalmas 
volt az öröme. De meglepetéskirándu-
lásokat is szervezek, úgy, hogy felesé-
gem vezet, de nem tudja az úti célt.

– Manapság tele vannak a hírek 
közismert emberek válási botrányai-
val. Mit gondolnak, mitől lehet jó egy 
házasság?

Cs.: – Ezt nem tudom megfogal-
mazni, ezt az ember érzi. Rossz nélkü-
le, szeretek vele lenni.

A.: – A bizalom a legfontosabb. Én 
abszolút megbízom Csabában, tu-
dom, hogy a legjobbat akarja nekem. 
Még ha nem értünk valamiben egyet, 
akkor is meg tudjuk találni a közös 
nevezőt. Nálunk az az alap, hogy jö-
hetnek nehézségek, akkor is egymás 
mellett, a szeretet mellett döntünk...

(A teljes interjú a Hírös.hu-n olvasható.)

„Jöhetnek nehézségek, akkor is egymás 
mellett, a szeretet mellett döntünk” 

Tudatosan kell tenni a házasságért, hisz mindketten 
különbözőek vagyunk, különböző igényekkel.  
Ahhoz, hogy megmaradjon az érdeklődés, nagyon  
oda kell figyelni a másikra.

„

Kecskemét, Izsáki u. 2/a.
+36-20/349-4382

fb/ furediautosiskola
www.furedi.eu
info@furedi.eu

Ahány éves vagy, annyi % kedvezményt adunk
az elméleti tandíjból!
+ ajándék vizsgafelkészítő anyag!

Ha 2 hónapon belül sikeres elméleti vizsgát teszel,
további kedvezményeket kapsz a gyakorlati óradíjadból! 

Tantermi és online tanfolyamot is indítunk!

Az akció 2024. márc. 31-ig „B” kategóriás képzésre beiratkozókra vonatkozik (Kecskemét)!

2023. IV. n.é.:VSM: „B” elm.: 54,22%, „B” forg.: 26,32% ÁKÓ: „B” gyak.: 185,63%, (kavk.hu) Képzési Költségek:  B kat.: 552.077 Ft; 

MIÉRT VÁRNÁL?
A tájékoztatás nem teljeskörű. Részletekről érdeklődj ügyfélszolgálatunkon!

7 840 Ft/fő 
6 -12 év között
50% kedvezmény

wellness használattal

zenés 
vasárnapi ebéd

kecskemét
izsáki út 6. 
tel: 76/ 888-500

www.bistorantkecskemet.hu

Szórólapterjesztőket 
keresünk, elsősorban  
a Kecskeméti Lapok 

terjesztésére.

Érdeklődni lehet:  
06-30/535-75-96

Dr. Király Csaba és dr. Mohos Andrea az egyetemi gólyabálon 
szerettek egymásba, azóta négy gyermeket neveltek fel  

és négy unoka boldog nagyszülei

Fotó: Tóth Enikő
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Az ország egyik legkülönlegesebb 
helyszínén egy méltóképp különleges 
borkóstoló; séta egy mesés szecessziós 
épületben, ismerős arcok, kedves borá-
szok és szép borok. Ez a Cifra Borséta, 
melyet idén harmadik alkalommal 
rendeznek meg a Cifrapalotában már-
cius 22-én, pénteken. Az ország szinte 
minden borvidékéről érkeznek majd 
borászok, hogy személyesen mutassák 
be boraikat a helyi közönségnek.

A Cifrapalota központi terét, a Pávás termet már 
több mint 100 évvel ezelőtt is közösségi ren-
dezvények színterének álmodták meg. A 3. Cifra 
Borséta immár a szecessziós palota két szintjén 
zajlik majd, lehetőséget adva arra, hogy bővít-
sék a programok és szolgáltatások sorát.

A borkóstoló célja Kecskemét és környéke 
borra, gasztrokultúrára nyitott közönségének 
megszólítása, valamint a közösségépítés és 
hagyományteremtés mellett a Kunsági borvi-
dék eseménypalettájának színesítése – fogal-
mazott Frittmann Péter borász, az esemény 
főszervezője.

A 16.00 órától 22.00 tartó borsétán jelen 

lesznek az Alföldi borrégió mellett Tokaj, Vil-
lány, Szekszárd, Eger és a Balaton ismert pincé-
szetei is, de képviselteti magát többek között 
a Mátra, Mór, Pannonhalma és Etyek-Buda is – 
sorolta Frittmann Péter.

A borászok és a gasztronómiai kiállítók mel-
lett külön pezsgőbár is helyet kap a Cifra Borsé-
tán, ahol a megváltott belépőjegyek nemcsak a 
korlátlan borkóstolást, hanem a Cifrapalotában 
éppen 40 éve működő Katona József Múzeum 
földszinti időszaki kiállításának megtekintését 
is magukban foglalják.

A jegyeket elővételben a tixa.hu/cifraborse-
ta2024 weboldalon lehet megvásárolni.

Március 22-én újra Cifra 
Borséta Kecskeméten!

Közel kétszáz üzletember és 
közéleti személyiség vett részt 
idén a Bács-Kiskun Vármegyei 
Kereskedelmi és Iparkamara 
jótékonysági bálján. A kétévente 
megrendezésre kerülő rendez-
vény bevételéből ezúttal az Élet-
hinta Közhasznú Alapítványt, 
valamint az SOS-Gyermekfalu 
Magyarországi Alapítványa kecs-
keméti központját támogatják.

A 2024-es báli szezon kezdetén, január 
27-én rendezte meg a Bács-Kiskun Vár-
megyei Kereskedelmi és Iparkamara 
az „Üzleti élet jótékonysági bálját” a 
Sheraton Hotelben. Az idei rendezvény 
védnökei Szemereyné Pataki Klaudia, 
Kecskemét polgármestere és dr. Par-
ragh László, a Magyar Kereskedelmi és 
Iparkamara elnöke voltak. A bál kezde-
tén Gaál József, a Bács-Kiskun Várme-
gyei Kereskedelmi és Iparkamara elnö-
ke köszöntötte a régió üzleti életének 
meghatározó szereplőit.

– Büszke vagyok a vármegye vál-
lalkozásaira, és arra is, hogy a bálon 
olyan ipari, logisztikai cégek képviselői 
vannak jelen, amelyek kiemelkednek a 
mezőnyből. Kecskemét azon dolgozik, 
hogy létrehozzon egy olyan progra-
mot, amely tovább erősíti a megye-
székhelyre jellemző összefogást – fo-
galmazott beszédében Gaál József, aki 

hozzátette azt is, hogy a város elköte-
lezett a rászorulók támogatásában, és 
ebben ennek a bálnak is szerepe van. 

A rendezvényen Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester jókedvre buzdí-
totta a jelenlévőket. 

– Ez a régió az önök munkája, az 
önök sikere, az önök teljesítménye. 
Mi így, együtt egy igazán kiemelkedő 
régió vagyunk és egy jó közösség va-
gyunk. Sem magasság, sem mélység 
ne rettentsen bennünket – fogalma-
zott köszöntőjében a városvezető. 

A Bács-Kiskun Vármegyei Keres-
kedelmi és Iparkamara bálja a jóízű 
beszélgetésekről, a szórakozásról, a 

finom ételekről és kiemelten a jóté-
konyságról szólt. A kedvezményezet-
tek olyan szervezetek, amelyeknél a 
gyermekek állnak a középpontban.

Az Élethinta Alapítvány súlyosan 
és halmozottan sérült gyermekeket 
nevelő szülőkből és gyógypedagógu-
sokból áll. A közösség a kecskeméti 
és Kecskemét környéki sérült gyerme-
keket nevelő szülőket igyekszik segí-
teni. Az SOS-Gyermekfalu pedig 1990 
óta fogadja a családjukból kiemelt 
gyerekeket. A fiatalok vagy a gyer-
mekfaluban élnek nevelőszülői csalá-
dokban, vagy a gyermekfalun kívül, a 
nevelőszülő saját házában. 

Idén is eredményes volt az 
iparkamara jótékonysági bálja 

ÜZLETI ÉLET JÓTÉKONYSÁGI BÁLJA
ARANY FOKOZATÚ TÁMOGATÓK:

Mercedes-Benz  
Manufacturing Hungary Kft.

Kalfém Kft.

EZÜST FOKOZATÚ TÁMOGATÓK:
ABRAZIV Kft.

AUTÓFLEX-KNOTT Kft.
Cargoport Kft.

FERROÉP Fővállalkozó  
és Szerelőipari Zrt.

Gépész Holding
KECSKEMÉTI TERMOSTAR 

Hőszolgáltató Kft.
Lost Electric Kft.

Silveria Kft.
Városi Alapkezelő Zrt.

VERBAU Kft.

TÁMOGATÓJEGY vásárlásával  
vagy FELAJÁNLÁSSAL 

segítették a jótékony cél 
megvalósulását:

Bene Borshop
Elek János

Ermes Market Kft. 
Gaál József

GALVANOFÉM Kft.
Gibárszki Judit

GLOBTRADE Kft. – Ipari Szerszámüzlet
Modinvest Kft.

Papp Árpád
PAPPIBOR Kft.

RENNER Zrt. – Renner Rubber Products
Szabó József
TÉRVÁZ Kft.

VONALVEZETŐ Kft.

A BÁCS-KISKUN VÁRMEGYEI 
KERESKEDELMI ÉS IPARKAMARA 

KÖSZÖNETET MOND  
A TÁMOGATÓKNAK.

Gaál József, a Bács-Kiskun Vármegyei  
Kereskedelmi és Iparkamara elnöke

Dr. Parragh László, a Magyar  
Kereskedelmi és Iparkamara elnöke

Ismét hagyományőrző disznó-
tort tartottak Katonatelepen

Sült vér, hurka, kolbász illata – Katona-
telepen minden volt, aminek lennie kell 
egy disznóvágáson. Múlt szombaton 
a sportcentrumnál tartották meg a 6. 
disznóvágást a helyiek. A Katonatelepi 
Sportegyesület úgy szervezte meg az 
eseményt, hogy közben felállították a 
második kosárpalánkot is, így a gyerekek 
már meccset is játszhattak egymással.

A böllér rutinból dolgozta fel azt a 300 ki-
lós disznót, melyet Katonatelepen vágtak le 
szombaton.

– Ez a magyar szokások-
hoz hozzátartozik, ez egy 
jó hagyomány! Örülnék 
annak, hogyha az itteni 
gyerekeket is a magyar 
hagyományokhoz kötné 
ez a rendezvény – mondta 
dr. Fekete Gábor. A helyi 
önkormányzati képviselő 

dicsérte a szervezőcsapatot élén Balla Kriszti-
ánnal és Szentesi Zoltánnal, akik összefogják 
az egyesületet, a helyieket.

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester is 
kilátogatott az eseményre, a városvezető pe-
dig örömmel állapította meg, hogy igazi csa-
ládias a hangulat az eseményen, és jól funk-
cionál a város által kialakított sportpálya is. A 
polgármester Katonatelepről elmondta, hogy 
egy igazán gyorsan fejlődő városrésze Kecske-
métnek, amely hatalmas jövő előtt áll.

– Komoly infrastrukturális fejlesztés zajlik 
a térség északi részében. Bekötve az északi 
elkerülőbe és az autópályába hatalmas válto-
zásnak lehetünk majd tanúi itt a következő 
években. További betelepülésekkel számo-
lunk a családok CSOK-os lehetőségeinek ki-
használásával. Ennek megfelelően fejlesztjük 
az infrastruktúrát, hogy minden itt, helyben 
elérhető legyen: bölcsőde, óvoda, iskola, 
sportolási lehetőség, kikapcsolódás, játszótér, 
a szőlészet-borászat életben tartása, hiszen itt 
van a kutatóintézet is. És egy igazi kézműves 
közösség is kialakult, hiszen olyan kézműves 
termékeket lehet kapni a városrészben, hogy 
akár be is vásárolhatunk teljes egészében egy 
hétvégére – fogalmazott a polgármester.

 Molnár H. Boglárka

Fotó: Csonka Tím
eaTOVÁBBI KÉPEK

Dr. Fekete Gábor
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Az elmúlt évek sikerei után 
a Városi Civil Kerekasztal 
idén is megrendezte a civil 
szervezetek nagyszabású 
bemutatkozását. A „Kecske-
mét is kiállítja” című városi 
kulturális gálaestet harma-
dik alkalommal szervezték 
meg a Hírös Agórában. A 
díszvendégfelkérést Szilágyi 
Áron dorombművész, a 
Kecskeméti Fesztivál Kórus, 
valamint Csík János és a 
Mezzo is elfogadta.

Hétfőn este a „Kecskemét is ki-
állítja” című népdal Kovács János 
nótaénekes előadásában csen-
dült fel az azonos című kulturális 
gálaest nyitányaként. A Városi 
Civil Kerekasztal rendezvényé-
nek idén is a Hírös Agóra szín-
házterme adott otthont, ami kis 
híján megtelt, hiszen színvonalas 
ének- és zeneszámokat, táncmű-
vészeti produkciókat láthatott a 
közönség a helyi amatőr művé-
szeket felvonultató gálán. Az est 
nézőit és főleg a fellépőit, szer-

vezőit Szemereyné Pataki Klau-
dia polgármester köszöntötte.

– Büszke vagyok arra, hogy 
Kodály és Katona szülőváro-
sa ma is számos lehetőséget 
biztosít a különféle művészeti 
ágakban tevékeny alkotóknak. 
Elképesztő, hogy milyen sokan 
foglalkoznak a szabadidejükben 
művészettel. Nemcsak alkotnak, 
de fejlesztik és képzik is magu-
kat – hangsúlyozta köszöntőjé-
ben Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester.

A több mint száz szervezetet 
összefogó Városi Civil Kerek-
asztal lehetőséget biztosított a 
legjobb kecskeméti együttesek 
és előadók részére a bemutatko-
zásra. A résztvevők köre a fiata-
loktól a nyugdíjas korosztályig 
terjedt. Így többek között Balog 
Brigit, a Bolyai János Gimnázi-
um nagy sikert arató musical-
csoportját, a Hírös Barackvirág 
Táncsoportot és Kovács János 
magyarnóta-énekest is láthatták 
a nézők. 

 Harkai György

Kecskemét ismét kiállította civil tehetségeit

Együtt a kiberbűnözés ellen

A kecskeméti önkormányzat együttműködik az Igazságügyi 
Minisztériummal a kiberbűnözés ellen – jelentették be a Kecs-
keméti Áldozatsegítő Központ sajtótájékoztatóján.

A hatékony áldozatsegítés és 
együttműködés érdekében tartot-
tak megbeszélést a Kecskeméti Ál-
dozatsegítő Központban. Az egyez-
tetésen részt vett többek között dr. 
Répássy Róbert miniszterhelyettes, 
az Igazságügyi Minisztérium par-
lamenti államtitkára, Király Nóra 

miniszteri megbízott, Kovács Ernő 
főispán, valamint Engert Jakabné al-
polgármester. Jelen voltak továbbá 
dr. Szeberényi Gyula Tamás és dr. 
Salacz László országgyűlési képvi-
selők is. 

Az Igazságügyi Minisztérium 
egyik kiemelt feladata az áldozatse-

gítő központok működtetése. Évek 
óta dolgoznak a rendszer kiépíté-
sén. A cél, hogy 2025-re minden 
megyei jogú városban legyen ilyen 
központ. 

Engert Jakabné a sajtótájékozta-
tón elmondta, Kecskemét városve-
zetése kész egy olyan prevenciós 
módszertani program összeállításá-
ra, amely az óvodás korú gyerekek-
től egészen a legidősebb korosztá-
lyokig mindenkit megszólít.

250 munkahely a ZF új 
autóipari üzemében
Kétszázötven munkahelyet teremt Kecskeméten a német ZF 
technológiai cégcsoporthoz tartozó ZF Chassis Modules Hun-
gary Kft. új autóipari üzeme, mely a Déli Iparterületen idén 
ősszel kezdheti meg a tevékenységét. A beruházást bejelentő 
január 24-ei kecskeméti sajtótájékoztatón Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester üdvözölte az újabb betelepülő iparcé-
get, biztosítva őket a város támogatásáról az infrastruktúra, az 
oktatás és az engedélyeztetés terén.

A ZF nagyszabású zöldmezős beru-
házásának köszönhetően a Merce-
des-gyárat kiszolgáló, alapvetően 
első és hátsó tengelyeket gyártó 
üzem létesülhet a megyeszékhe-
lyen még ebben az évben.

Szemereyné Pataki Klaudia a 
sajtóeseményen kiemelte a duális 
oktatás szerepét a munkaerő biz-
tosításában, illetve kiemelte azt is, 
hogy a hatóságok jelentős tapaszta-

latokat halmoztak fel Kecskeméten 
az elmúlt tíz évben az új high-tech 
üzemek engedélyezését illetően.

A ZF német anyacéget és annak ZF 
Chassis Modules Hungary Kft. leány-
vállalatát Ludwig Armbruster, a né-
met cég európai, afrikai és dél-ame-
rikai régiókért felelős vezetője, 
Dominik Buhl szenior projektmene-
dzser és Varjassy Csaba, a kecskemé-
ti üzem vezetője mutatta be. Mint 
elhangzott, a ZF már 1950 óta jelen 
van Magyarországon, egri üzeme 
mellé most Debrecenben és Kecske-
méten épít újabb gyárakat. Előbbi a 
BMW, utóbbi a Mercedes beszállító-
jaként fog tevékenykedni. A ZF-nek 
2019-ben 1.654 alkalmazottja volt 
Magyarországon, ez bővülhet most 
mintegy 450 fővel, melyből a kecske-
méti üzem 250, a debreceni mintegy 
200 főt fog alkalmazni.

Mint elhangzott, a toborzás már 
meg is kezdődött a gyártás, a lo-
gisztika, a minőségbiztosítás terü-
letére és különböző adminisztratív 
pozíciókba.

A Déli Iparterületre, egy 6,13 
hektáros telekre tervezett 18.300 
négyzetméteres üzem építése ta-
valy októberben vette kezdetét, és 
szeptemberben kaphatják meg a 
teljes használatbavételi engedélyt – 

részletezte a várható menetrendet 
Varjassy Csaba. A kecskeméti gyár-
igazgató újságíróknak elmondta: 
a kecskeméti és az azzal azonos 
méretű debreceni üzem összköltsé-
ge 24 milliárd forint, a magyar kor-
mány 2,4 milliárd forinttal támogat-
ta a kettős beruházást.

A leendő üzemet bemutató 
prezentációban kiemelték, hogy 
környezetkímélő technológiákat 
fognak alkalmazni, ügyelnek a 
klímavédelemre és a komfortos 
munkakörülmények biztosítására. 
A gyártásban az ún. „just in sequ-
ence” módszert, az időablakos 
ütemezést fogják követni, ami azt 
jelenti, hogy az elkészült első és 
hátsó tengelyeket a gyártás ütemé-
hez illeszkedően fogják leszállítani 
a Mercedesnek.

 Borda Máté

Fotó: Banczik R
óbert

TOVÁBBI KÉPEK

Fotó: Banczik R
óbert

Részletek a www.bacsviz.hu  
honlapon olvashatók.  

Jelentkezni az 
allas@bacsviz.hu  

e-mail címen lehet.

A BÁCSVÍZ ZRT. AZ ALÁBBI  
ÁLLÁSLEHETŐSÉGEKET KÍNÁLJA:

– VEZETÉK- ÉS CSŐHÁLÓZAT SZERELŐ
– MÉRNÖK GYAKORNOK

– MÉRNÖK KOORDINÁTOR
–  CSATORNATISZTÍTÓ     

  GÉPKEZELŐ
–  VÍZHÁLÓZAT-BERENDEZÉS 

  VIZSGÁLÓ
– ELEKTRIKUS

A Városi Civil Kerekasztal rendezvényének idén is  
a Hírös Agóra színházterme adott otthont

Balról: dr. Salacz László országgyűlési képviselő, Engert Jakabné alpolgármester,  
dr. Szeberényi Gyula Tamás országgyűlési képviselő, Kovács Ernő főispán és Király Nóra miniszteri megbízott

Szemereyné Pataki Klaudia polgármester köszönti  
a ZF Chassis Modules Hungary Kft. képviselőit
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Megalakulásának 10. évfordulóját Carl Orff világszerte népszerű 
zeneművének táncszínházi előadásával köszöntötte a Kecs-
kemét City Balett. Barta Dóra rendező-koreográfus képzeletét 
elsősorban a közösségi élmény ereje mozgatta meg, amely a 
középkori diákdalokból komponált Carmina Buranának is meg-
határozó erejű kötőanyaga.

Kriskó János

A Carmina Burana alapjául szolgáló 
11–13. századi latin–német–francia 
nyelvű gyűjteményt egy bajor ko-
lostorban találták meg a 19. század 
elején. Carl Orff a Carmina Burana 
műfaját olyan színpadi játékként 
határozta meg, amelyben világi da-
lok szerepelnek szólóénekesekre 
és kórusokra hangszerkísérettel és 
mágikus képekkel. Bár a művet legy-
gyakrabban oratóriumszerűen, szín-
padi játék nélkül tűzik műsorra, ép-
pen az eltáncolhatóság miatt említi 
a szakirodalom szcenikus kantáta-
ként. Ekként közelített hozzá Barta 
Dóra rendező-koreográfus is. Olyan 
alapanyagot látott benne, amely-
ben az énekhangok és a kórusok 
együtt éneklésének erős és kompo-
nált többlete elég indíttatást adott 
a műsorra tűzéshez, és a megélhető 
elementáris közösségi élmény inspi-
rálta a koreográfiát is. 

A Carmina Burana nem igényli 
feltétlenül, hogy a rendező követ-
kezetesen végig vigyen egy drama-
turgiai szálat, de a lehetőséget 
megteremti rá. Barta Dóra élt 
is a kínálkozó lehetőséggel. 

Olyan transzcendens kapcsolatot 
keresett a műben, amely az embe-
ri létezés és egy magasabb szintű 
létforma között teremtődhet meg, 
amelyre az ember érzékenyen rea-
gál, amellyel tudatosan keresi a kap-
csolódás lehetőségeit. Van, aki ezt 
mélyen megéli, és van, akit egyálta-
lán nem érint meg. Általában mégis 
szinte szükséglet, hogy az emberi 
lény feltételez egy magánál hatal-
masabb, felette hatalommal ren-
delkező transzcendens léte-
zőt, amely/aki értelmet ad a 
létezésének, vezérli a sor-
sát és megítéli a cseleke-
deteit. Ebből születik a 
hit, amely reménnyel 
tölti el és vezérli a 
kereső embert. 

A szeszélyes istennő, Fortuna 
ugyanakkor időnként úgy játsza-
dozik vele, mint önálló akaratra 
képtelen tárggyal. Az előadásban 
megidéződik egy másik ókori sze-
rencseisten is, aki az igazságtalan-
ság elleni lázadás megtestesítője, 
az elkövetett bűnök pártatlan bírája 
és megbosszulója.

Barta Dóra koreográfiája egyszer-
re isteni és emberi játék, tele ele-
mentáris erővel és érzéki 
szimbólumokkal. 

Maga a megtestesült életigenlés, 
ugyanakkor minden mozzanatában 
ott van a végzetes és kikerülhe-
tetlen kettősség, az élet és a halál 
kettőssége.

A sodró lendületű tánckölte-
ményben színpadra lép a Kecske-

mét City Balett összes táncművésze: 
Nagy Nikolett, Pavleszek László, Gö-
möri Lara, Raj Martin, Varga Lotti, 
Hoffmann Luca, Szigethy Norbert, 
Weisz Tícia Szonja, Matic Marko, 

Rancz Illés, Takács István és Ho-
lopovics Zsófia. Vendégként ka-

pott meghatározó szerepet Wénin-
ger Dalma és Buru Réka. A díszletek 
és a jelmezek Tihanyi Ildi munkái, a 
világítást Pető József tervezte.  Barta 
Dóra társkoreográfusa Nagy Niko-
lett volt.

A Carmina Burana táncszínházi 
előadást január–februárban közel 
20 alkalommal tűzi műsorára a 
Kecskeméti Katona József Nemzeti 
Színház társulata, a Gianni Schicchi 
című Puccini operával közös színhá-
zi esték formájában.

A Carmina Burana a Kecskemét City Balett műsorán

Nagy sikerrel mutatta be a 
Ciróka Bábszínház társulata A 
só című népmese zenés szín-
padi változatát Kuthy Ágnes 
rendezésében. Fülbemászó 
dallamokból és vastapsból 
sem volt hiány a premieren.

Az előadás alapja a mese egy erdé-
lyi változata, amelyben a királylány 
– miután az édesapja elkergeti ott-
honról – elszegődik segédszakács-
nak a szomszéd királyfihoz. Kolozsi 
Angéla író, Dobák Lívia dramaturg és 
Kuthy Ágnes rendező úgy érezték, 
hogy ebben a változatban sokkal 
érthetőbb, hogy a legkisebb király-
lány miért hasonlítja a sóhoz az apja 
iránt érzett szeretetét. A főszereplő 
figurája sokkal aktívabb, tudatosabb. 

Az előadás túlnyomó része az ud-
vari konyhán játszódik. Mátravölgyi 
Ákos tervező egy letisztult stilizált 

világot épített fel egy árnyvászonnal 
és három gurulós asztallal. Az öreg 
király és a fiatal királyfi palotájának 
hangulatához Czapp Ferenc zene-
szerző kétféle hangzásvilágot kom-
ponált, amely élőben szólal meg a 

színpadon, öt muzsikus közremű-
ködésével. A darab látványos és 
fontos eleme a mozgás. Barta Dóra 
koreográfiái pergő és játékos ele-
mekkel dúsítják az előadást.

(Teljes stáb és részletes cikk a Hírös.hu-n.)

Nemzetközi színtéren 
taroltak a TST táncosai 

Fantasztikus eredményekkel 
érkezett haza nemrég a TST 
Tánc és World Jumping Stúdió 
a Dance Universum Nemzetkö-
zi Táncversenyről. Több tán-
cosuk is a dobogóra állhatott, 
és a profi gyerekcsoportjuk is 
első helyen végzett a rangos 
megmérettetésen.

A TST Tánc és World Jumping Stúdió 
táncosai a napokban újra versenybe 
szálltak Váczi Nikolett vezetésével, 
és ahogy szoktak, most is parádésan 
szerepeltek. Ezúttal a Pestszentimrei 
Sportkastélyban rendezett Dance Uni-
versum Nemzetközi Táncversenyről 
hoztak haza csillogó érmeket.

Molnár Lilla profi junior szóló kate-
góriában lett aranyérmes, Duka Viktória 
profi manó kategóriában 2. helyen vég-
zett.  A TST New Generation profi gye-
rekcsoport kategóriában szintén a do-
bogó legmagasabb fokára állhatott fel.

A TST Mega Crew formációnak ere-
detileg csak junior kategóriában kel-
lett volna indulnia, de úgy gondolták, 
a felnőtt félprofi kategóriában is meg-
mérettetik magukat. Nagy meglepe-
tésre rögtön a második helyen zártak.

Két különdíjat is hazahoztak a stú-
dió táncosai. Duka Viktoria a zsűri 
különdíját érdemelte ki, Molnár Lilla 
pedig a legtehetségesebb táncosnak 
bizonyult a Dance Universum Nemzet-
közi Táncversenyen.

A só premierje a Cirókában

Fotó: Bogdándi Ferenc
Fotók: TST Tán és W

orld Jum
ping Stúdió Facebook oldala
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– Hogyan működik a Hyundai hű-
ségprogramja és kik részesül-
hetnek az előnyeiben?

– A lehetőséggel a végig 
igazolhatóan márkaszerviz-
ben, megfelelő időben és 
futásteljesítménynél karban-
tartott gépjárművek tulaj-
donosai élhetnek. Ezt pedig 
az alvázszám alapján nyilván-
tartott szervizelőzményekkel lehet 
ellenőrizni.

– Milyen kedvezményekre tehetnek szert az 
elkötelezett ügyfelek?

– Az autó 4. életévétől kedvezményt bizto-
sítunk többek között a gyári alkatrészekre, a 
munkadíjra, az olajra és egyéb segédanyagok-
ra. Az engedmény mértéke pedig évről évre 
növekszik. Emellett a garanciaidő lejártát kö-
vetően, a 6. és a 7. évben díjmentes assistance 
szolgáltatást nyújtunk ügyfeleink részére.

– Hogyan lehet jelentkezni a 
hűségprogramba?

– A jelentkezésnek három módja lehetsé-
ges: a myHYUNDAI rendszerünkben történő 
regisztrációval, személyesen kereskedéseink-
ben, valamint a hűségprogramot ismertető hír-
levelelünkre való feliratkozással.

– Miért érdemes márkaszervizben elvé-
geztetni a Hyundai-modellek időszakos 
átvizsgálását?

– A karbantartás gyakran olyan műszerek 
és berendezések használatát igényli, amelyek 
jellemzően csak hivatalos Hyundai-márkaszer-
vizekben állnak rendelkezésre. Ezért is java-
soljuk a Hyundai-tulajoknak, hogy a kopó-fo-
gyó alkatrészek (fékbetétek, szűrők, olaj stb.) 
cseréjét mindig márkaszervizeink egyikében 
végeztessék el. Így biztosított, hogy a beavat-
kozásokat mindig a legfrissebb gyári informá-
ciók birtokában lévő, eredeti alkatrészeket 
használó, a gyári előírásokat ismerő és betartó 
szakember végezze. (x)

Nem véletlen, hogy koronás fők 
szerepében tűnt fel először a 
kecskeméti Katona József Szín-
ház deszkáin. Intenzív, hangsú-
lyos szerepformálás, erőteljes 
tartás jellemzi minden egyes 
feladatában. Akkor is, ha nem 
királynőket és nagyasszonyokat, 
hanem ledér nőket vagy prosti-
tuáltakat kellett megformálnia. 
Színpadi jelenlétének akkor 
is súlya volt, ha nem főszere-
pet osztottak rá. Danyi Judit 
jubileumot ünnepel az évadban: 
huszonöt évvel ezelőtt érkezett 
Kecskemétre, a Katona József 
Színház társulatához. 

Danyi Judit színészi karrierje 17 éves 
korában kezdődött, amikor Sopsits 
Árpád filmrendező kiválasztotta őt a 
Céllövölde című nagyjátékfilm fősze-
repére.  Az Arizona Színház igazga-
tójától, Mikó Istvántól kapta az első 
kőszínházi felkérést, mindjárt egy 
főszerepre, és főszerepet játszott Vil-
got Sjölman Nobel című nemzetközi 
koprodukcióban készült filmjében 
is. Korcsmáros György hívta a Győri 
Nemzeti Színházba, ahol 5 éven át 
volt a társulat tagja. Itt ismerte meg 
a férjét, Hegedűs Zoltán színművészt, 
akivel számos főszerepet játszottak el 
partnerként. Fanni lányuk is Győrben 
született. Kecskemétre Tasnádi Csa-
ba hívta   A királyasszony lovagjába, 
Mária szerepére. Tasnádi mutatta be 
őt Bodolay Gézának, aki kecskeméti 
igazgatóként 1998-ban szerződést 
ajánlott mindkettőjüknek. Azóta él-
nek és játszanak Kecskeméten. 

A Kecskeméten töltött 25 év szere-
peiből néhány olyan alakítást idézek 
fel, amelyek miatt számomra megha-
tározó színésznővé vált Danyi Judit. 
Ilyen volt a Mirandolina címszerepe 
Kerényi Imre rendezésében, vagy a 
Kaméliás hölgy és a Vágy a szilfák alatt 
Abbie Putnam szerepe, mindkettő 
Ádám Tamás rendezésében. És ilyen 

volt Mima szerepe Molnár Ferenc A 
vörös malom című darabjában, ame-
lyet Juronics Tamás állított színpadra. 
Judit revelációszerű alakítást nyújtott 
férjével együtt a Liselotte és a május 
című Pozsgai Zsolt-darabban, amit 
maga a szerző rendezett.  Ugyancsak 
mindkettejüknek szóló jutalomjá-
ték volt Bernard Slade: Jövőre veled, 
itt című, kétszemélyes komédiája, 
amelynek két részét is eljátszhatták, 
Szerednyey Béla rendezésében.  Judit 
erre az alakítására kapta meg a Ma-
gyar Teátrum Nyári Fesztivál legjobb 
női főszereplőjének díját 2021-ben. 

Ugyancsak remek alakítást nyújtott 
Annie-ként a Játék a kastélyban Cse-
ke Péter rendezte kecskeméti előa-
dásában is, ahol ismét a férje volt a 
darabbéli partnere. Szintén Cseke 
Péter rendezte a Hajmeresztő című 
krimi-komédiát, amelyben Barbara 
Demarco fodrászlányt játszotta fre-
netikus sikerrel. Mélyen átélt, hiteles 
alakítást nyújtott Olgaként Csehov 
Három nővérében, amely Szász Já-
nos első kecskeméti rendezése volt.  
Ugyancsak Szász rendezte az Orosz 
lekvár című Ulickaja-darabot, amely-
ben Judit egy mellékszerepet formált 

meg ragyogóan. A Bánk bánban volt 
Melinda Bodolay rendezésében és 
iskolát teremtő, túlfűtött, fejedelmi 
Gertrudis a Bagó Bertalan rendezte, 
sok vitát kiváltó, de kétség kívül szín-
háztörténeti jelentőségű változatban. 
Döbbenetesen hiteles volt a Benkó 
Bence és Fábián Péter rendezte Álla-
mi Áruház című operett-paródiában 
a titkárnő, Ascher Gizi megformálója-
ként. El is nyerte vele a Városmajori 
Színházi Szemle legjobb női mellék-
szereplőjének díját.  Fontos előadás 
volt a pályáján a Réczei Tamás ren-
dezte Jelenetek egy házasságból című 

Bergman-adaptáció, és nagyszerűen 
helytállt egy egészen más műfajban, 
a Kőszívű című, Szente Vajk rendezte 
musicalben is, Plankenhorst Antoinet-
te szerepében. Az utóbbi évek meg-
határozó színházi élménye volt sokak 
számára az Ilja Bocsarnikovsz rendez-
te,  A mi kis városunk című  Thornton  
Wilder-darab, amelyben a legnagyobb 
színésznőkre jellemző természetes 
bájjal, ugyanakkor átütő erővel for-
málta meg Mrs. Gibbs karakterét, a 
felejthetetlen Dunai Tamás partnere-
ként. Aktuálisan a Ne most, drágám 
című, Szerednyey Béla rendezte Ray 
Cooney-komédia egyik női főszerepé-
ben és a Peller Károly által színpadra 
állított Pinokkió című előadásban lát-
hatja őt a közönség.

Danyi Judit élete fő művének két 
sikeres gyermekét, Fannit és Dánielt 
tartja, de nem kerülték el a szakmai 
elismerések sem.  Domján Edit-dí-
jas, Prima díjas, birtokosa a Magyar 
Arany Érdemkeresztnek. Számos al-
kalommal volt az évad színésznője, 
van több Pék Matyi-díja, Aranykecske 
és Radó-díja is, valamint megkapta a 
város legmagasabb kulturális elisme-
rését, a Katona József-díjat.

A Kecskeméten töltött 25 év alatt 
a házaspár szerves részévé vált a 
város kulturális életének és minden-
napjainak.  A színházba járók közül 
sokan szeretnék, hogy Danyi Judit el-
játszhassa még azokat a szerepeket, 
amelyeket a hozzá hasonló kvalitású 
színésznőknek tartogat a drámairoda-
lom. A folytatást várva gratulálunk a 
negyedszázados jubileumhoz!

 Kriskó János

Danyi Judit huszonöt éve játszik 
A KECSKEMÉTI TÁRSULATBAN

Fotó: Góg Zsolt

SZÁMÍT 
a hűsége

Akár 25% kedvezménnyel 

jutalmazza hűséges ügyfeleit 
a Hyundai Magyarország 

A márkaszervizeik iránti elkötelezettséget hűségprog-
rammal díjazza a Hyundai Magyarország. A részletek-
ről Németh Csabát, a Hyundai Magyarország műszaki 
vezetőjét kérdeztük.

A hűségprogram kedvezményeiről és előnyeiről,  

a csatlakozás feltételeiről a  

https://hyundai.hu/husegprogram oldalon tájékozódhat.

A Kecskeméti Médiacentrum tehetséggondozó irodalmi és videós pályázatot hir-
det 14 és 24 év közötti fiatalok számára „Akikre büszkék vagyunk” címmel. Ennek 
egyik célja, hogy középpontba helyezze azokat, akik 2023-ban rangos elismerés-
ben részesültek és példájukat sok-sok fiatallal megismertesse.

Kecskemét több olyan köztiszteletben álló 
díjazottja vállalta, hogy részt vesz a tehet-
séggondozó pályázatunk lebonyolításában, 
és szívesen vállalja az interjúalany szerepét 
akár írásos akár videós anyag elkészítéséhez. 
Van olyan köztük, aki állami kitüntetésben 
részesült, és vannak olyanok is, akik a Város 
Napján kaptak rangos elismerést munkájukért. 
Az alábbi személyek vállalták, hogy megkeres-
hetik őket a fiatalok a pályamunka elkészítése 
céljából:

• Ambrus Lajos festőművész – MAGYAR 
EZÜST ÉRDEMKERESZT

• Dr. Bicskei Ferenc a Törvényszék elnöke – 
KECSKEMÉT KÖZSZOLGÁLATÁÉRT DÍJ

• Dr. Gulyás Zsolt dandártábornok – A MA-
GYAR ÉRDEMREND LOVAGKERESZTJE

• Dr. Gyenes Vilmos gyermekkardiológus – 
MAGYAR ARANY ÉRDEMKERESZT

• Jancsikné Tóth Andrea a Margaréta Otthon 
igazgatója – KECSKEMÉT SZOCIÁLIS ÜGYÉÉRT DÍJ

• Juhász István a Kocsis Pál Iskola igazgatója 
– ZÖLD KECSKEMÉTÉRT DÍJ

• Dr. Kiss Attila kardiológus – KECSKEMÉT 
VÁROS EGÉSZSÉGÜGYÉÉRT DÍJ

• Dr. Nagy Péter fizikus, Neumann János Egye-
tem – KECSKEMÉT FELSŐOKTATÁSÁÉRT ÉS TU-
DOMÁNYOS ÉLETÉÉRT DÍJ

• Oppelt Józsefné Putnoki Katalin iskolapszi-
chológus – KECSKEMÉT SZOCIÁLIS ÜGYÉÉRT DÍJ

• Rémán Csongor a Magyar Máltai Szeretetszol-
gálat munkatársa – CIVILEK KECSKEMÉTÉRT DÍJ

• Szabó Sándor tárogatóművész – MAGYAR 
ÉRDEMREND LOVAGKERESZTJE

• Zsigóné Kati népi iparművész – MAGYAR 
BRONZ ÉRDEMKERESZT

Rajtuk kívül azonban bárkit bemutathat a 
pályázó fiatal, bármilyen írásos vagy videós mű-
fajban, akire valami miatt büszke lehet Kecske-
mét városa.

Díjazás: Mindkét kategória első három he-
lyezettje értékes vásárlási utalványokat nyer, 
50 ezer, 30 ezer, illetve 20 ezer forint érték-
ben, a különdíjasok pedig technikai eszközök-
kel gazdagodhatnak.

A jelentkezés módja: a ktv@kecskemetitv.
hu e-mail-címen lehet jelentkezni azoknak, 
akik szeretnék elkérni valamely fentebb meg-
nevezett díjazott vagy díjazottak elérhetősé-
gét az írásos vagy videós pályamunka elkészí-
tése céljából. A videókat Google Drive linken 
vagy bármilyen videómegosztón elküldhetik 
számunkra. További részletek a Hírös.hu olda-
lon olvashatók!

A pályamunkák beadási határideje: 2024. 
február 28.

Tehetséggondozó pályázatot hirdet 
a Kecskeméti Médiacentrum
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125 éve, 1899. 
február 14-én 
Kecskeméten 
hunyt el Hor-
váth Döme jo-
gász, író, mű-
fordító. 1819 
októberében a 
hírös városban 
született. Középiskolai tanulmányait 
szülőhelyén, a jogot a pesti egyetemen 
és a pozsonyi akadémián hallgatta. 
1842-től városi ügyész és tanácsnok 
volt Kecskeméten, a szabadságharcban 
nemzetőr, majd népfelkelési biztos. 
1849 után az ügyvédi tevékenységtől 
eltiltották, ettől kezdve a gazdálkodás-
nak és az irodalomnak élt. 1861-ben 
mint felirati párti Kecskemétet kép-
viselte a parlamentben. Később visz-
szatért a hírös városba. Élénk közéleti 
tevékenységet fejtett ki. Indítványára 
alakult meg a Katona József Kör, amely-
nek első elnöke lett. 

100 éve, 1924. 
február 14-én 
hunyt el Bihari 
Ákos drámai 
színész, szava-
lóművész. 1873 
májusában szü-
letett. 1892-ben 
Debrecenben 
lépett először 
színpadra. Később Kolozsvárra ment, 
azután a Vígszínházhoz szerződött, 
majd Szegeden játszott. 1905. július 
28-tól 1908 tavaszáig a kecskemé-
ti Katona József Színház igazgatója 
volt. Társulatában több neves színész, 
például Parlagi Kornélia, Heltai Jenő, 
Gabányi László és Vidor Ferike is meg-
fordult. Kada Elek Helyre asszony című 
énekes népszínművét is színpadra vit-
te. A hírös városból Budapestre ment, 
ahol előbb a Vígszínház tagja lett, 
majd a Nemzeti Színház szerződtette. 
Drámai hősök kiváló alakítója volt, de 
szívesen szerepelt bohózatban, színda-
rabban és népszínműben is.

Lapunk 
archívumából

A három grácia sikere  
Kecskeméten
100 évvel ezelőtt különleges színházi 
sikerről számolt be a Kecskeméti La-
pok. Alig két évvel a milánói ősbemuta-
tó, és egy évvel a bécsi első német nyel-
vű előadás után ugyanis Kecskeméten 
is óriási népszerűségre tett szert Lehár 
Ferenc A három grácia című revüope-
rettje. Csáky Antal társulata először 
csak öt előadást tervezett, ám a tom-
boló siker miatt újabb és újabb időpon-
tokban is műsorra tűzték a darabot. 
Elsősorban Ujházi Nusi és Páger Antal, 
valamint B. Sándor Anna, Simon Eta és 
Endrődi Miklós nyújtott emlékezetes 
alakítást. „A »Három grácia« vasárnap 
este már tizenhetedszer kerül szinre a szin-
házban Ilyen tekintélyes széria még nem 
fordult elő Kecskeméten. Vannak, akik még 
emlékeznek 6–8, esetleg 8–10 egymás 
utáni előadásra, de a 17-es szám minde-
zideig ismeretlen fogalom volt. Legfeljebb 
a huszonegyes játékban ismerték, ahol »be 
bátran« jelszóval szokott bevágni a bankár 
és, ha »legusztálja« a királyt, behúzza a 
pénzeket. Csáky direktornak is szerencsés 
szám a tizenhét. Végre egyszer neki is 
»megállt a bankja«. A szombati és vasár-
napi előadásokkal véget ér a feledhetetlen 
sikert aratott operett előadássorozata, 
vasárnap estére talán már Ujházy Nusi is 
kiolvassa azt a zöldkötéses Beniczkyné re-
gényt, aminek olvasásába a bemutató első 
felvonásában neki fogott és talán megindul 
már egyszer a Páger órája is, ami a villa-
nyos alatt volt. – De úgy látszik, nemcsak 
a direktornak, hanem a szereplőknek is be-
ütött a »Három grácia«. Legalább is erre 
enged következtetni az, hogy Páger most 
új ruhát csináltatott a harmadik felvonás-
ra, hogy ha már mindenki új ruhát hord a 
»Három gráciá«-ban, hát ő se maradjon el. 
És, hogy még érdekesebb legyen, nem Kecs-
keméten, hanem Széchenyi László kere-
kegyházi szabónál készittette el a pompás 
barna saccót, ami »kiállítás« tekintetében 
tényleg nem is marad el a »Három grácia« 
ruháitól.” (KL, 1924. február 10.)

A város 
krónikáiból

Kovács Barbara az új  
evangélikus parókus lelkész
Ünnepi istentisztelet keretében iktatták be Kovács Barbarát a 
Kecskeméti Evangélikus Egyházközség parókus lelkészeként 
február 3-án. Az ifjú lelkész igehirdetésében úgy fogalmazott: 
Krisztus megterített asztalához szeretné vezetni a híveket, és 
felszolgálni nekik azt a lelki táplálékot, amelyből saját maga is 
erőt merít.

Kovács Barbara férjével, Haj-
duch-Szmola Patrikkal másfél éve 
érkezett Kecskemétre az evangé-
likus gyülekezet meghívására, Kis 
János visszavonulása után. Három 
kislányukkal, fiatalos lendületükkel 
és kedvességükkel gyorsan belopták 
magukat a kecskemétiek szívébe. 
Patrikot hamarosan beiktatták pa-
rókus lelkészként, Barbara beiktatá-
sára pedig most, február 3-án került 
sor, ezzel férjével azonos rangban 
szolgálja mostantól a kecskeméti 
gyülekezetet.

Homoki Pál esperes átadta Kovács 
Barbarának a lelkészi meghívóleve-
let, melyet ő elfogadott, ezzel Isten 
és a gyülekezet színe előtt beiktat-
ták mint a kecskeméti evangélikusok 
történetének 15. parókus lelkészét. 
Az esperes testvéri csókkal köszön-
tötte az új parókust, majd Kovács 
Barbarát rövid szentírási idézetek 
kíséretében egyesével megáldották 
evangélikus lelkésztársai, valamint a 
társegyházak képviselői: a reformá-
tusok részéről Kuti József és Varga 
Nándor tiszteletesek, a katolikus 

egyház képviseletében Finta József 
plébános, a baptista gyülekezet ne-
vében Mike Sámuel lelkipásztor, vé-
gül férje, Hajduch-Szmola Patrik is 
áldást kért feleségére. Az egyéni ál-
dások után, köré gyűlve, énekszóban 
közösen is megáldották Barbarát.

Az új parókus lelkész meglepően 
indította igehirdetését: mint mond-
ta, az utóbbi időben lelkes híve lett 
a táplálkozástudománynak, a diete-
tikának. A táplálkozásnak azonban 
nem csak biológiai funkciói vannak. 
Kovács Barbara azt mondta, szeret 
Jézusra úgy gondolni, mint vendég-
látóra, leginkább „mint édesanyára 
vagy gazdasszonyra, aki ismeri az 
övéit, és tudja, mire van szükségük” 
– fogalmazott.

Az új parókus lelkészt mások mel-
lett Lévai Jánosné önkormányzati 
tanácsnok is köszöntötte, s átadta 
Szemereyné Pataki Klaudia okleve-
lét, melyben a polgármester gratulált 
és sikeres szolgálatot kívánt neki.

(A teljes tudósítás a Hírös.hu-n olvasható.)
Borda Máté

Sántha György
/Kecskemét, 1888. ápr. 4. –  
Kecskemét, 1974. febr. 18./

TANYAI MÁJUS-VASÁRNAP
Kint a kősátrakon túl,
Hol álomhangon kondul
A templom harangja,
Illatos, friss emléknek
Vette föl e kis képet
Szívem: sötét kamra.

S most hívom itt a csöndben:
Zengő aranyfürdőben
Áztatva a fákat.
Újra látom e nagy, zöld
Statisztáit az Alföld
Misztériumának.

Látom a buzatáblák
Selyem dalmatikáját,
Rajt’ színarany bojt.
És leng a gerleszürke
Felhők halk tömjénfüstje,
Kis fürj pitypalattyol.

A bogarak regélnek
Tarka virágregéket:
Zümmögő orchester.
És áll dús fénysugárba
Most szökve szép sudárba,
Libapásztor Eszter.

A tehén nyalja borját
És bámul a majorság
Száz fehér libája.
Körül táncol a zöld fény,
A lelkemre ömölvén
Dionysiája.

Most a csönd lágyan csönget.
Hallom várandós földek
Szíve dobogását.
A kis-pipás parasztnak
Bölcs hallgatásban gazdag
Elgondolkodását.

S im’ fent mélylila árnyat,
Millió ezüst szálat
Ejtő gombolyag száll:
Óriás terhű felhő,
Gyönyörűbb minden meddő
Művészgondolatnál.

Száll. S még felhő alatt
Villámló víg vonalak.
Irnak lenge fecskék,
Lent kékek, sárgák, zöldek
Zivatarával jönnek
Templomos menyecskék. 

ESTI ITATÁS
Nyáresti lompos porral
jön a gulya kolomppal
s megáll magától a csöndben.
Vár, mert a kút nyikordult:
Hadd merjen Miska még új
friss vizet pár vödörrel.

Csobban a mély. Ezüstös
hanggal hullik a hűs csöpp
titokzatosan vissza.
Jajgat a száraz ágas,
mintha a szegény lábas
jószág bús során sírna.

A gém is szűk nyakával
széttekint az aszályban
és fölbillen az égig.
Meghökken. – Zengve tüstént
zuhan a víz s kék füstként
szalad a vályún végig.

Aszú fűre, kóróra
isznak harsány kortyokba’
s némán egymásra néznek.
Most Citrom szája sarkán
édes nyál csordul. Aztán
szépen pihenni térnek.

NAGYPÉNTEK
„És monda Isten Mózesnek:
Vagyok, aki vagyok”.
 II. Mózes 3, 14.

Rajtam ma csupa Tam-tamóriás:
Góliátgyász s Gilgamesgond dobol
s homlokom sakálhang lángja nyalja
a szaharacsönd égő belsején.
Egy legény ám’ vigyáz: a Sámsonész
s kész maga szárazmalmomat 
barom-
vakon is húzni mint a televér
denevérhitű Delilaigát.
„Világ”kiáltanék már számumforró
hollószárnyain hogy a zord Enyészet
felébressze álbölcs álmábul szívem:
Gullivert, kit köt még annyi sok 
törpe,
gyaur hódolat.

Óh, hogy a mennykő nem hasít ketté
te népedért síró vén sizofrén
én jeremiás, ki kétkedni mersz!
Hisz’ egy szent Kéz Ruthvér-vázlatai,
állatai vagyunk: tyúk és kakas, 
a vasvesszővert kert uránpácos
Tutankhámen búzáján töprengő,
esőleső, tollatlan csuvasok….
Hujh, ha most mikro- s metafizikán 
túl
mindnyájunkban kigyúlna a zsidó 
sztyep
kígyójegyCsillaga, a rézcinóber,
mint Mózes agyának megváltó 
görcse:
az Úr-gondolat?
 1964. III. 27. 

DÁVID
„De az Isten mondta nékem: Ne te 
csinálj
házat az én nevemnek; mert hada-
kozó ember
vagy, sok vért is ontottál immár”. 
Krónika I, 28,3.

Juhász: a pásztor-runás, szent 
flamingó-
vonal fénybotján nyílt, ős férfibimbó.
Remek sémita, bár karjára szittya;
ólomlábgóliátlövő parittya.

Egy ezred a Jövő. És ő a szent Mag.
Kaszára érten hull a ma s a tegnap. 
Jonathán félti feddi néha Nátán:
Csendes vizekhez térve zengj a 
hárfán!
…Hadakozó vagy. Ezer nemzedékig
szállhat dalod, kardos kezed nem 
épít
házat; arany, ezüst zsákmánytégláid

rakathadd égig! – Ám fiaid közül
való lesz, aki mégis örökkön ül
az ő királyi székén! – Így szól az Úr – 

Hosszú az út, hosszú a harc 
Hozzámig!....
 1956. VIII. 14.

Az Alföld misztériuma – 50 éve távozott nagy 
kecskeméti költőnk, Sántha György emlékére

Ötven éve halt meg Kecskemét nagy költője. Évek 
hosszú csatározása után annyi köze lett Kecske-
méthez, hogy ha utcát nem is, kapott egy közt, 
azonban egykori polgármesterünk sugárút-ígérete 
(vele együtt) megbukott.

A Katona Társaság elnökeként, elismert költő-
ként, a Sorbonne egykori diákjaként, s magyar–
francia–német műveltségű kiváló tanárként nagy 
nevekkel került kapcsolatba életében. Noha a 
jakabszállási föld igazi, nomád énekeseként em-
lékeznek rá legtöbben, különleges személyisége 
nem csak versein keresztül sugárzik. Féja Géza 
emlékezetében: „Ha valaki csak felületesen vette 
szemügyre, igaz bortermelőnek vagy gyümölcsö-
sök gondviselőjének hihette, legfennebb különö-
sen szép szemének sugárzása árulta el a költőt.” 

Vendégei-barátai voltak a kor legnagyobb írói 
közül (a teljesség igénye nélkül): Németh László, 
Tamási Áron, Móricz Zsigmond, Sinka István, Illyés 
Gyula.

Talán nem minden kecskeméti tudja azt sem, 
hogy ő az „aranyhomok” keresztapja, a puszta ara-
nyának hűséges őrzője. Hűségét mi sem bizonyítja 
jobban, mint az az eset, mikor Pestszentlőrincre 
iskolaigazgatónak hívják, de ő kijelenti, hogy nem 
akar megválni szeretett városától.

Fiatalon Berlinben, Párizsban, Bernben tanul, 
filozófiából doktorál, nem áll távol tőle a nagyvi-
lági élet, mégis a jakabszállási magányt választja. 
Utolsó éveiben mélyen és megrendüléssel fordul 
Istenhez, ekkor születnek – az evangélikus egyház 
bölcsőjén belül – biblikus versei. 

Megdöbbentő, hogy eleddig önálló kötete ki-
zárólag családja gondozásában jelent meg, s noha 
életében az irodalmi élet neves alakja volt, akit or-
szágosan is elismertek, egészen máig sem jelentős 
méltatás, sem monográfia nem jelent meg róla.

A bolsevik idők alatt ugyan vesztett népszerű-
ségéből, de később versmondóverseny is fűződött 
nevéhez. A kommunizmus éveiben Erdei Ferenc 
szárnya alá vette, mentegette korábbi baráti ala-
pon. Mégis, többször el akarták vinni, ilyenkor a 
Dellő utcán át tudott menekülni. Az orosz megszál-
lás alatt jakabszállási kúriáját kirabolták, feldúlták. 
Hagyatékát unokája, Sántha Melinda ápolja áldoza-
tos munkával és elkötelezett kitartással. Jelenleg a 
könyvtár ad otthont a szervezett formában egye-
düliként emlékét őrző baráti körnek.  Turai Laura

Fotó: Banczik R
óbert
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Bozsó János kimagasló életmű-
vét közkinccsé téve évtizedek 
óta magas színvonalon vezeti 
a Munkácsy-díjas alkotóról 
elnevezett művészeti műhelyt. 
S bár voltak nehézségeik, fiával 
való közös erőfeszítéseiknek 
köszönhetően – újszerű műkö-
dési formát választva, rendha-
gyó projekteket megvalósítva 
– a Bozsó Gyűjtemény a város 
és a régió meghatározó kultu-
rális színterévé vált. Vallja, hogy 
„minden kitüntetésnél többet 
jelent, ha látogatóvá tudunk 
tenni érdeklődőket.”

– Élete immár közel öt évtizede a 
Bozsó Gyűjtemény körül forog. Me-
lyek voltak az elmúlt időszak legfon-
tosabb mérföldkövei?

– Két nagy fordulópontot tartunk 
számon a Bozsó Gyűjtemény életé-
ben. Az elsőt, amikor tárgyi hagya-
tékát Bozsó János festőművész egy 
szokatlan formát választva a városnak 
ajándékozta, és egy másodikat, ami-
kor úgy döntöttünk, hogy alapítványi 
formában működünk tovább. Az el-
múlt éveink arról szóltak, hogy hogyan 
lehet ez utóbbit jól csinálni. Úgy ér-
zem, sikereket is tudtunk fölmutatni, 
örömmel látom, hogy kezdeményezé-
seink modellértékkel is szolgálnak a 
szűkebb és a tágabb közösségünkben. 
Ez természetesen nem egyedül az én 
érdemem, hiszen egy életművet vittem 
tovább. Hála Istennek van folytatója is 
ennek a munkának: ifjú Bozsó Jánossal 
dolgozom együtt. És mint mindenben, 
a hangsúlyok ebben is változnak. Kez-
detben ő segített nekem, most pedig 
inkább én neki; már ő viszi a gyűjte-
mény, az alapítvány kreatív munkáinak 
döntő többségét. Ez egy kivételes hely-
zet. Kivételes, hogy az ember a szenve-
délyének élhet, hogy nem válik szét a 
szabadidőm és a munkám, és kivételes, 
hogy a régi céhbeli világhoz hasonló-
an, amikor a fazekasmesternek vagy 
a suszternek a második és harmadik 
generációja is folytatta ősei munkáját 
– én magam is másodgenerációsnak 
mondhatom magam, hiszen édesapám 
alapította a „patikamúzeumot” –, a fi-
ammal dolgozhatom együtt. 

– Mi okozott Önnek kiugróan nagy 
örömöt az utóbbi időben, és mi je-
lentett komoly nehézséget az elmúlt 
években?

– A várossal közösen megnyert eu-
rópai uniós pályázat jelentette egy-
szerre a legnehezebb és a legnagyobb 
örömmel szolgáló feladatot. Ennek se-

gítségével egy romos épületet sikerült 
rendbe hozni: az egykori polgári ház-
nak új funkciót adtunk, immár kiállító-
hely. Maga a felújítás is komoly kihívás 
volt, de a gyűjtemény megnövekedett 
területen való működtetése még nehe-
zebb. Ehhez folyamatosan városi forrá-
sokra és pályázati támogatásokra van 
szükségünk, és már csak az adminiszt-
rálással járó teendők is rengeteg időt 
és energiát igényelnek. Persze mindez 
egyfajta szabadságot ad nekünk, mert 
saját gondolataink szerint tudunk kiál-
lításokat, projekteket szervezni.

– Ez utóbbiak közül melyek voltak 
a legjelentősebbek? 

– Az a folyamat csúcsosodott ki, 
amelyet az alapító festőművész el-
hunyta után megkezdtünk. Célunk az, 
hogy Kecskemétnek ne csak egy állan-
dó programot nyújtsunk, amit egyszer 
megnéznek vagy megmutatnak ba-
rátaiknak, hanem mindig valamilyen 
csemegét adjunk. Időszaki kiállítások 
sorát rendeztük meg, amelyek például 
bemutatták a magyarországi művész-
telepek történetét, ez egy hiánypótló 
vállalkozás volt. Több olyan magán-
gyűjtővel is tartjuk a kapcsolatot, akik 

különleges kollekciók birtokosai, de 
képeik nem láthatók a nagyközön-
ség számára. Így például a kiváló fes-
tőművész, restaurátor, Kemény Gyula 
fantasztikus anyagából egyrészt a 
Nagybányai Művésztelepet mutattuk 
be, másrészt azokat a nagy magyar 
művészeket, akiknek Párizs adott ih-
letet. Büszke vagyok arra, hogy külföl-
di magángyűjtemények anyagait is el 
tudtuk hozni Kecskemétre. Országos 
érdeklődésre tettek szert az Alfons 
Mucha, azután az Andy Warhol, illetve 
a Cifrapalotában a Bob Dylan műveit 
bemutató tárlataink.

A legnagyobb feladatunk természe-
tesen a Bozsó-emlékév tartalommal 
való megtöltése volt. Nem voltunk 
könnyű helyzetben, nehéz volt kivá-
lasztani minden korszakából az ikoni-
kus darabokat. 2022 decemberében, 
születésének a 100. évfordulóján egy 
kecskeméti tárlattal kezdtük az emlé-
kezést, az első válogatás a 40-es, 50-
es éveket mutatta be, az első lépéseit 
az ismertség felé. Korszakváltásnak 
tekintettük azt az időpontot, amikor 
a Klapka-házba került. A másik kiállítá-
sunk, amit halálának 25. évfordulóján 

nyitottunk meg, ebbe a következő idő-
szakba nyújt betekintést, a 60-as, 70-es 
évek végtelen erőteljes, szenvedélyes 
festészetébe. A kettő között, év köz-
ben egy ráadástárlatot is rendeztünk: 
az utolsó műtermét kiállítóhelynek te-
kintve az egész életműből adunk egy 
szűkebb válogatást. Nagy örömömre 
az emlékévben a Bozsó-anyagot több 
más városban – Hajdúböszörményben, 
Gyulán – is bemutattuk.

– Kikkel tart kapcsolatot?
– A munka révén nagyon sok mű-

vésszel, kulturális intézményveze-
tőkkel találkozom. Persze vannak 
barátaim is, akikkel rendszeresen ösz-
szefutok. A gimnáziumi osztálytársa-
immal szintén élő a kapcsolatom. Pro-
ponálásomra évről évre összejárunk, 
örömünkre osztályfőnökünk, Vetéssy 
Katalin is mindig velünk tart.

– Van az életének olyan része, amit 
nem a munkája tölt ki?

– Nincs, szerintem nincs. Nagyon 
szeretek utazni, végtelenül jó partner 
ebben a családom, de azon túl, hogy 
a természeti tünemények engem is 
megragadnak, ezeken a kiránduláso-
kon sem tagadom meg önmagamat, 

szokás szerint betérünk a múzeu-
mokba, megnézzük a különleges ki-
állításokat. Egy-egy műalkotást látva 
bennünket is az érzelmek vezetnek, 
de a technikai megvalósítások is ér-
dekelnek, ezek közül sok megoldást 
építettünk be már a tárlatainkba.

– Tervei?
– Bozsó János képeinek más váro-

sokban történő bemutatását folytatni 
szeretnénk, több meghívást kaptunk 
már. Az ő festészetének gyökerét adó 
alföldi iskola erőteljesebb ismerte-
tését is tervezzük, a jeles alföldi fes-
tő, Kohán György és a hercegszántói 
születésű Szurcsik János munkásságát 
szeretnénk népszerűsíteni. Ez utóbbit 
különösen fontos gondolatnak érzem 
– a két János sokat festett együtt, tisz-
telték egymást –, remélem, hogy meg-
valósul! Kemény Gyula gyűjteménye 
révén a Kecskeméti Tavaszi Fesztivá-
lon az élete egy jelentős részét az Al-
földön töltő erdélyi származású Nagy 
Istvánt szeretnénk közel hozni a mű-
vészetkedvelőkhöz, s mint már évek 
óta mindig, megkezdtük a Múzeumok 
Éjszakája szervezését.

 Varga Géza

NÉVJEGY
Loránd Klára muzeológus, igazgató 
Kecskeméten született 1953. május 27-
én. A hírös városban, a Katona József 
Gimnáziumban érettségizett, azután 
egyetemi tanulmányait Szegeden, majd 
Budapesten végezte. 1977-ben a JATE 
Bölcsészettudományi Kara magyar–nép-
rajz szakán, 1996-ban a Magyar Ipar-
művészeti Egyetemen szerzett diplomát. 
Rövid ideig a kiskunfélegyházi Kiskun 
Múzeum munkatársa volt. 1976 óta a 
Bozsó Gyűjtemény igazgatója, kurátora. 
Magyarországon elsők között hozott létre 
egy új, ma már követőkre talált nonprofit 
múzeumi működtetési formát. Fiával, 
ifjú Bozsó Jánossal végzett munkásságá-
nak célja mindvégig az, hogy a vizuális 
művészetek, a magyar és a nemzetközi 
kultúra széles palettájáról olyan kiállítá-
sokat szervezzen Kecskeméten, amelyek  
kvalitása, egyedisége egyaránt megfelel 
a hiteles szakmaiságnak és a minőségi 
közönségigénynek,  valamint kapcsolódik 
az alapító és a gyűjtemény hitvallásához. 
Orvostörténeti, néprajzi tanulmányok 
írója; művészeti albumok szerkesztője, 
szerzője; képzőművészeti kiállítások szer-
vezője, rendezője; egészségügyi, jótékony-
sági, kulturális testületek, alapítványok 
tanácsadója, vezető kurátora. Számos el-
ismerés birtokosa: 2006-ban Bács-Kiskun 
Megye Közművelődési Díját, 2009-ban a 
Kecskemét Közművelődéséért Díjat, 2013-
ban a Szervátiusz Jenő-díjat, 2014-ben 
a Kada Elek-díjat vehette át. 2010-ben 
a Bács-Kiskun Megyei Prima Díj jelöltje 
volt. Öt évtizedes értékmentő és innovatív 
muzeológusi pályája, valamint a nemzeti 
értékek széles körű megismertetése érde-
kében végzett munkája elismeréseként 
2023-ban a Magyar Ezüst Érdemkereszt 
polgári tagozata kitüntetésben részesült.

Fiával és menyével  
a Grand Canyonban

LORÁND KLÁRA

MI VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Bozsó Jánossal fiuk első születésnapján

Fiával a Bozsó Gyűjteményben

Február 27., kedd
– 8:00–12:00 Falu György 

alpolgármester, bejelentkezés 
telefonon a 76/513-308-as számon 
vagy írásban a falu.gyorgy@
kecskemet.hu vagy filius.andras@
kecskemet.hu címeken

– 12:30–16:00 Engert Jakabné 
alpolgármester, bejelentkezés 
telefonon a 76/513-508-as számon 
vagy írásban az engert.jakabne@
kecskemet.hu címen

Március 5., kedd
– 9:00–12:00 Gaál József 

alpolgármester, bejelentkezés 
írásban a gaal.jozsef@kecskemet.hu 
vagy a sutus.laszlone@kecskemet.
hu címeken

Március 12., kedd
– 9:00–12:00 dr. Homoki Tamás 

alpolgármester, bejelentkezés 

írásban a homoki.tamas@
kecskemet.hu vagy a sutus.
laszlone@kecskemet.hu címeken

Március 19., kedd
– 12:30–16:00 dr. Temesvári Péter 

jegyző, bejelentkezés írásban a 
jegyzo@kecskemet.hu címen

Március 26., kedd
– 12:30–16:00 Szemereyné Pataki 

Klaudia polgármester, bejelentkezés 
a polgarmester@kecskemet.hu 
címen

Kézzel írott megkereséseket sze-
mélyesen a portán leadva vagy postai 
úton is fogadnak a Polgármesteri 
Hivatal, 6000 Kecskemét, Kossuth 
tér 1. címén. A tisztségviselők kérik, 
szíveskedjenek minden esetben 
megjelölni a megbeszélni kívánt 
témát.

Városházi tisztségviselői fogadónapok
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Házasságot 
kötöttek
Surányi Dániel és Kasztner 
Noémi, Medve Norman és 

Katona Veronika, Sáreczki László és Rimai 
Adrienn, Langó István és Nagy Virginia Petra, 
Szalai Ferenc Imre és Halász Anita, Szikszó 
Richárd György és Karácsonyi Dorina Anna, 
Fekete Béla és Márton Szilvia, Márton Martin 
és Varga Beáta.

A legifjabb  
kecskemétiek

Hégely Áron (édesanyja 
neve: Duka Marianna) 
Kecskemét, Antal Helka 
Enéh (Komár Veronika) 
Ladánybene, Árvai Róza 
Dóra (Kovács Dóra 

Márta) Kecskemét, Lakatos Máté Teofil 
(Lakatos Hajnalka) Szabadszállás, Csóti-
Lázs Linett (Lázs Andrea) Kalocsa, Hegyi 
Judit (Dolmák Judit) Kiskunfélegyháza, 
Borsos Vencel (Varga Zsanett) Kecskemét, 
Povázsánszki Péter (Kőműves Noémi) 
Kecskemét, György Kíra (Borsos Tetjána) 
Kiskunfélegyháza, László Luca (Szakálas 
Éva) Kecskemét, Magyari Dominik (Murányi 
Anett) Tiszakürt, Fabók Olívia (Nagy Bettina) 
Lajosmizse, Mari Bíborka (Szalinka Szilvia 
Erzsébet) Kocsér, Jaksa Miron (Nánási 
Fanny) Kiskunfélegyháza, Zámbó Fruzsina 
(Kurucz Zsuzsanna) Izsák, Gajda Dávid 
István (Polyák Zsuzsanna) Szegvár, Hinkel 
Sára (Balázs Éva) Kecskemét, Kökény 
Krisztina Vivien (Szűcs Teréz Eszter) 
Nagykőrös, Zsubi Nolen (Patai Heléna) 

Kiskunfélegyháza, Dallos Bertalan (Borovics 
Rita) Kecskemét, Farkas Kornél (Varga 
Viktória) Kunszállás, Sári Blanka (Szörényi 
Júlia) Kecskemét, Fonyó-Axente Elina 
(Axente Benedetta) Kecskemét, Ablonci 
Zsófia (Komáromi Alexandra) Kecskemét, 
Sánta András László (Erős Alexandra) 
Bugac, Máthé Gábor (Zsigó Anett) 
Lajosmizse, Hegedűs Bertold Zente (Kalmár 
Szabina) Városföld, Halasi Hunor László 
(Tóth Júlia Edit) Kecskemét, Kucsera 
Balázs (Németh Éva) Kecskemét, Márton 
Boglárka (Polgár Orsolya) Kecskemét, 
Fenyves Dániel (Kara Dominika) Ballószög, 
Jónás Lara (Kollár Dóra) Kecskemét, 
Csobolyó Linett (Kiss Rebeka) Nagykőrös, 
Schukkert Zselyke (Wéber Ágnes) Harta, 
Papp Elena (Szentesi Beáta Nikoletta) 
Csongrád, Tonté Denisz (Csorba Nikoletta 
Renáta) Fülöpszállás, Sárai-Szabó Bertalan 
(Pásztor Hajnalka) Kecskemét, Kurucz 
Dominik (Balogh Enikő) Kunszentmiklós, 
Pap Lilien Zoé (Csősz Inez) Kunszállás, 
Mihályi György (Pálfi Henrietta Bernadett) 
Tiszakécske, Kocsis Misa (Viszkók Nikolett) 
Izsák, Placskó Levente (Losonczi Nikolett) 
Lakitelek, Nguyen Dang Khoa (Tran Thi 
Huyen Trang) Nagykőrös, Kézsmárki Letícia 
(Kézsmárki Kitti) Tiszakécske, Homoki Bella 
(Nagy Anna) Lajosmizse, Orsola Tamara 
(Kanyó Ramóna) Kecskemét, Darányi Olivér 
(Farkas Vera) Kecskemét, Sajó Flóra (Pintér 
Edina) Tiszakürt, Krem Dorka (Tóth Sára) 
Martfű, Gyulai Csaba (Princz Gabriella) 
Nyárlőrinc, Németh Brúnó (Bódis Dalma) 
Kecskemét, Varga Zoé (Zádori Szandra 
Anett) Kiskunfélegyháza, Burai Lejla 
Amanda (Burai Barbara) Nagykőrös, Tóth 
Kristóf (Turkevi-Nagy Klaudia) Tiszakécske, 
Méhes Erik (Németh Katalin) Dabas, Hanák 
Bence Tamás (Orbán Lilla) Kecskemét, 
Gulyás Kamilla (Bujdosó Sára Andrea) 
Lajosmizse, Tarjányi Csenge (Borsik 
Zsuzsanna) Kecskemét, Konfár Ottó 

(Hekkel Renáta) Tiszaalpár, Fehér Róza 
(Tyukász Kamilla) Orgovány, Benke Dávid 
Kristóf (Varró Virág Boglárka) Lakitelek, 
Herczeg Diána (Nagy Diána) Kecskemét, 
Felföldi Maxim (Sántha Andrea) Szentkirály, 
Némedi-Varga Gyula (Juhász Katalin) 
Fülöpjakab, Csikós Gábor (Szabó Lilla) 
Kecskemét, Nagy Kevin Mihály (Nagy 
Erzsébet) Kiskunfélegyháza, Gazdik Csenge 
(Vezsenyi Szimonetta Adrienn) Kecskemét, 
Farkas Zsombor (Viló Gabriella) Városföld, 
Danyi Liza (Borics Bettina) Kecskemét, Kéri 
Dominik (Laskovics Mónika) Kecskemét, 
Nagy Milla Olívia (Hájas Ildikó Klára) 
Felsőlajos, Szabó Lívia (Lesi Renáta 
Szimonetta) Helvécia, Veréb Kolin (Márki 
Alexandra) Ballószög, Kopcsik-Kontra Anna 
(Kontra Ivett) Levelek, Csaplár Boglárka 
(Csatos Renáta) Szabadszállás, Szóláth 
Levente (Soós Judit Zsófia) Tiszakécske, 
Farkas Barnabás (Zsigó Andrea Piroska) 
Kiskunfélegyháza, Gengeliczki Attila 
(Sponga Kinga) Kunpeszér, Csík Krisztián 
Bendegúz (Dakó Réka) Kecskemét, Székely 
Lilla (Erdős Andrea Henrietta) Kecskemét, 
Piatkó Tibor (Kovács Dóra) Csengőd, 
Zsolnai Bálint (Pajkos Alexandra) 
Ladánybene, Mendi Robertó Nátániel 
(Halász Mónika) Kunszentmiklós, Borsos 
Milla (Bajzáth Anikó) Tiszaalpár, Kiss-Sinka 
Zente (Sinka Antónia) Törtel, Kovács Léna 
(Soós Andrea) Tiszaalpár, Balog Elizabet 
Alina (Retkes Evelin Mária) Kecskemét, 
Bartha Jázmin Bella (Bartha Edina) 
Kecskemét, Béres Alíz (Somogyi Zsófia 
Erika) Harta, Kalmár Dorka (Szokoli Zsófia 
Györgyi) Kecskemét, Biacsics Barnabás 
(Ferencz Ágnes) Kecskemét, Hürkecz Nina 
(Cseh Erika Mária) Tiszaalpár, Kovács 
Hannaróza (Tarjányi Gabriella) 
Kiskunfélegyháza, Bakos Olivér (Kökény 
Edina) Lajosmizse, Halász Dorián (Bakos 
Renáta) Kecskemét, Sárkány Freja (Steiner 
Eszter) Kecskemét, Rábai Zalán (Vásáreczki 

Lídia) Kecskemét, Borsódi Marcell (Szabó 
Ibolya) Izsák, Cselóczki Tirza (Zsoldos 
Réka) Nagykőrös, Bíró Zoltán Belián 
(Hörömpő Zsuzsanna) Nagykőrös, Csontos-
Fazekas Mihály (Fazekas Gyöngyi) 
Tiszakécske, Varga Boglárka (Bodré Tünde) 
Lakitelek, Szabó Dániel (Sárkány Mária) 
Kiskunfélegyháza, Glisics László (Baski 
Fanni) Kunszentmiklós, Balogh Szofia 
(Nagyhajú Erika) Nagykőrös.

Halottaink
Andó Lászlóné Huszár Margit 
(1941.) Kecskemét, Flóring 
Sándor József (1947.) 
Kecskemét, Juhász Imre 
(1947.) Kiskunfélegyháza, 
Gulya Istvánné Jarolics Éva 

Magdolna (1961.) Budapest 08., Gulyás 
Kálmán (1970.) Kunszentmárton, Kalocsa 
Jánosné Pető Margit (1962.) Lajosmizse, 
Farkas József (1935.) Kecskemét, Nagy 
István (1931.) Orgovány, Szabó Lajos 
(1966.) Gyula, dr. Botos Árpádné Milassin 
Katalin (1927.) Szeged, Nagy Ignác (1939.) 
Tardos, Szijjártó Gyula Ernőné Sikár 
Veronika (1940.) Kiskunfélegyháza, 
Ferenczi Lajos (1938.) Sarud, Görbéné 
Földesi Aranka (1972.) Karcag, Oskolás 
Lászlóné Kis Julianna Mária (1935.) 
Kecskemét, Virág Ferenc István (1940.) 
Kecskemét, Gulyás Tibor Gyuláné Puchy 
Beatrix (1940.) Dés (Románia), Nyúl Péter 
Pál (1925.) Kecskemét, Neszt Ottó Károly 
(1926.) Kiskőrös, Benda Sándorné Baksa 
Margit (1934.) Kecskemét, Szabari Zoltán 
(1952.) Baja, Szepes Jenőné Kanizsai 
Anna (1943.) Kecskemét, dr. Vallent 
Károly (1933.) Jászjákóhalma, dr. Torgyik 
Irén Emőke (1952.) Budapest 04., Nagy 
János (1950.) Baracs, Kun Sándorné 
Horvát Margit Mária (1940.) Kecskemét, 

Tóth Csaba (1969.) Kalocsa, Pető Lajos 
(1937.) Kecskemét, Palásti Lászlóné Beke 
Éva (1961.) Nagykőrös, Nagy Lászlóné 
Mészáros Margit (1950.) Kiskunfélegyháza, 
Házi Imréné Nagy Erzsébet (1939.) 
Kisújszállás, Hegedűs Anna (1949.) 
Kecskemét, Tamasi Mihály János (1958.) 
Jakabszállás, Bíró Géza (1951.) Lónya, 
Székely Lajos (1937.) Hódmezővásárhely, 
Hrubos Lászlóné Krell Anna Borbála 
(1934.) Kerekegyháza, Sipos Jánosné 
Adamik Sarolta (1941.) Kecskemét, dr. 
Tuboly Csaba Levente (1960.) Budapest 
09., Nagy Béla (1948.) Kecskemét, 
Hajagos László (1968.) Kecskemét, 
Pusztai Károly (1950.) Kecskemét, Papp 
János (1950.) Izsák, Görög Csaba István 
(1958.) Kiskunfélegyháza, Góg János 
(1956.) Alpár, Szilágyi Istvánné Lipták 
Mária (1947.) Novajidrány, Kullai Istvánné 
Keviczkei Erzsébet (1941.) Kecskemét, 
Kapás Imre Györgyné Varga Jolán (1939.) 
Kecskemét, Fekete Józsefné Ernhoffer 
Katalin (1946.) Kecskemét, Bolesza 
Joáchim (1933.) Alpár, Király Sándor 
(1959.) Kecskemét, Bali-Hajgos József 
Sándorné Sótonyi Ilona (1945.) 
Kecskemét, Szekér Sándorné Giliczó 
Erzsébet (1937.) Kecskemét, Csókás 
József (1956.) Kecskemét, Kulcsár 
Istvánné Vass Magdolna (1934.) 
Hódmezővásárhely, Lovas János József 
(1954.) Ágasegyháza, Szél Ferencné 
Hauch Mária (1934.) Kecskemét, Gombai 
Tibor (1946.) Kecskemét, Megyesi Zoltán 
(1946.) Tömörkény, Rádi József (1950.) 
Kecskemét, Halasi Tiborné Polyák Mária 
Magdolna (1949.) Kecskemét, Szalai 
Ferenc (1947.) Kecskemét, Zajacz Jolán 
Mária (1944.) Kecskemét, Nagy Sándor 
(1951.) Kecskemét, Palotai Dezső (1940.) 
Tiszainoka, Kis László Kálmán (1953.) 
Kecskemét, Madarász Károly (1930.) 
Sárbogárd, Vincze Sándor (1949.) Izsák, 
Pácsa István (1964.) Kecskemét, Szekér 
Jánosné Kulima Katalin (1946.) 
Kerekegyháza, Horváth Rezsőné Kozma 
Rózsa (1939.) Kecskemét, Varga János 
(1943.) Kecskemét, Makány Sándorné 
Retkes Zsuzsanna (1932.) 
Kiskunfélegyháza.

5–6. HETI ANYAKÖNYVI HÍREK
A korábbi anyakönyvi hírek a Hírös.hu hírportálon megtekinthetők

Sportszervezetekkel 
kooperál az egyetem
Tizenhárom kecskeméti sportszervezettel kötött együttműködé-
si megállapodást a Neumann János Egyetem (NJE). Az együtt-
működés célja a hallgatói létszám bővítése, valamint az, hogy 
biztosítsák a már meglévő hallgatók számára az egészséges 
életvitel lehetőségét.

A sportszervezetek és az egyetem 
oktatói, munkatársai február 13-án 
gyűltek össze a CAMPUS-on a meg-
állapodások aláírására. A részt vevő 
sportegyesületek utánpótlás színté-
ren kiemelkedő munkát végeznek, 
az érettségi utáni időszak azonban 
vízválasztónak mutatkozik – mondta 
el Járdi Ádám, az egyetemi sportköz-
pont vezetője.

– Azt tapasztaljuk, hogy küzde-
nek az egyesületek azzal, hogy nem 

tudják megtartani ezeket a sporto-
lókat. Az egyetem célja értelemsze-
rűen az, hogy régiós szinten vezető 
szerepet töltsön be, és a sport terü-
letén is minél jobban meg tudja tar-
tani ezeket a kiemelkedő sportoló-
kat Kecskemét városának és a helyi 
sportegyesületeknek – hangsúlyoz-
ta Járdi Ádám.

Dr. Fülöp Tamás rektor kiemelte: 
ez a nap a szövetségek napja volt, 
hiszen a sportszervezetek mellett az 

azeri állami egyetemmel és a Kiskun-
halasi Szakképzési Centrummal is 
aláírtak egy megállapodást.

Jánosi István sportügyi tanácsnok 
hangsúlyozta: az egyetem és jog-
elődjei évtizedek óta részesei a kecs-

keméti sportéletnek, sőt az utóbbi 
években a sportélet már elképzelhe-
tetlen a Neumann nélkül.

Néhány év szünet után ismét 
megrendezték a sportbálat 
Kecskeméten. A Hírös Sport 
Nonprofit Kft. által szervezett 
Hírös Sportbálon elismeréseket 
adtak át a város kiemelkedő tel-
jesítményt nyújtó sportolóinak.

A bálra már napokkal korábban min-
den jegy elkelt, a hangulat pedig min-
den várakozást felülmúlt. A Messzi 
István Sportcsarnokban tartott ese-
ményen a díjátadót izgalmas showmű-
sorok, humorista, élőzene, tombola 
és hatalmas buli kísérte. A bál fővéd-
nöke Szemereyné Pataki Klaudia pol-
gármester, védnökei dr. Salacz László 
és dr. Szeberényi Gyula Tamás ország-
gyűlési képviselők voltak. 

Kispál Balázs, a Hírös Sport Non-
profit Kft. ügyvezetője és Jánosi István 
sportügyi tanácsnok köszöntötte a 
résztvevőket.

– Ma már a sport világa is fel-
gyorsult, a rangos események sorra 
követik egymást. Ugyanez jellemző 
Kecskemétre is, ahol szinte minden 
sportágban megmérettetheti magát 
bárki. Fontos ilyen alkalmakat talál-
ni, mint a mai, hogy együtt vissza-
tekinthessünk az eredményekre és 
tiszteleghessünk sportolóink előtt 
– hangsúlyozta Jánosi István.

A rendezvény legjelentősebb 
pillanataként kitüntették az év 
sportolóit. A Városházán korábban 
díjazott 165 sportoló és felkészítő 
közül a Hírös Sport Nonprofit Kft. 
által felkért háromfős bizottság 
nevezte meg „a legjobbak közt is 
a legjobbakat”. Összesen 13 kate-
góriában adták át az év sportolója 
díjakat. 

A díjazott személyek és csapatok 
nevét a Hírös.hu oldalon megjelent 
cikkünkben olvashatják.

Hatalmas sikere volt a Hírös Sportbálnak

TOVÁBBI KÉPEKA 2023-ban parádésan szerepelt KTE futballklub képviselői Szemereyné Pataki Klaudia polgármesterrel. 
Balról: Nikitscher Tamás játékos, dr. Filus Andor ügyvezető és Nagy Krisztián játékos

Fotó: Bogdándi Ferenc

Ivkovicné Béres Timea, a Kecskeméti Junior Sport Nonprofit Kft. ügyvezetője 
és dr. Fülöp Tamás, az egyetem rektora
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Az atléták kiemelkedő eredményeit  
ismerték el Kecskeméten
A február 10-én megtartott sportbálon az év sportolói között a 
Kecskeméti Sportiskola atlétikai szakosztályának azon egykori és 
mai versenyzőit is kitüntették, akik kiváló eredményeket értek el 
az elmúlt időszakban. A korábbi sportiskolás, ma a Kecskeméti 
Atlétikai és Rugby Club versenyzőjeként sportoló Palkovits István 
az év felnőtt sportolója, felkészítő szakembere, Németh Gyula az év edzője lett, míg 
Németh Mátyás távolugró az év utánpótlás sportolója díját érdemelte ki.

Palkovits István január 
végén a franciaországi 
Val-de-Reuilben meg-
rendezett Silver kate-
góriás versenyen 3000 
méteren indult, ahol 
7:47.42-es idővel a 4. 
helyen ért célba, ezzel 
megdöntötte a táv 38 
éve fennálló rövidpályás 
magyar csúcsát.

Edzője, Németh Gyu-
la szerint atlétája egy vi-
lágklasszis, aki az egyik 
legfiatalabb résztvevő-
ként tizedik az európai 
felnőtt ranglistán.

– A Kenyában végzett 
felkészülés első része jól sikerült, a végén azon-
ban egy gyomorrontás miatt végül infúziót is ka-
pott Pisti, annyira legyengült. Az eredeti terv az 
volt, hogy ismerve a kinti körülményeket, egy jó 
felkészülés után fut egy országos csúcsot, amely 
megadja az alaphangot az egész évre. Az első 
versenyen ez megvalósult és országos csúcsot 
futott. Pistinek az Európa-bajnokságon hatba 
kell kerülni, az olimpián pedig a döntőbe – ava-
tott be az idei év elvárásaiba edzője.

Palkovits István elmondta, hogy a téli felké-
szülés Kenyában sikerülhetett volna jobban is. 
– Egy kicsit szenvedősebben sikerült, valamint a 
versenyre való utazás sem volt ideális, ennek el-
lenére össze tudtam magamat szedni a rajtra. A 
franciaországi verseny közben azt éreztem, hogy 
akár egy jó eredményt is futhatok, amely meg is 
lett – mondta.

Ebben az évben két kiemelkedő jelentőségű 
verseny vár rá: az Európa-bajnokság és az olim-
pia. Palkovits legfontosabb célkitűzése az olim-
piai döntőbe jutás 3000 méteren.

– Az Eb-n a döntőbe kerülés és egy jó helye-
zés, az olimpián pedig szintén a döntőbe jutás a 
célom. Bízom benne, hogy erős évem lesz – tette 
hozzá.

Németh Mátyás, az U23-as Atlétikai Euró-
pa-bajnokság távolugrás versenyszám ezüstér-
mese, az Atlétikai Szuper Liga távolugró ver-
senyszám I. helyezettje lett az Év utánpótlás 
versenyzője. A távolugró Belgrádban versenyez, 
ezért a sportbálon sem tudott részt venni. Edző-
je Adamik Zoltán. Az olimpiai részvételért még 
versenyben lévő távolugróval hazaérkezése után 
készül interjú, amelyet a Hírös.hu hírportálon le-
het majd elolvasni.

A célok teljesítése felé halad 
az akadémia juniorcsapata

A Mercedes-Benz Gyár Nemzeti Kosárlabda Akadémia fiú 
junior csapata a Piros csoport rájátszásának első fordulójá-
ban Pécsett a Rátgéber Kosárlabda Akadémia Alapítvány csapata ellen, majd 
Kecskeméten a Debreceni Kosárlabda Akadémia ellen is győzni tudott, a har-
madik fordulóban azonban vereség következett Kaposváron.

Dusan Markovic edzőt kérdeztük a csapat 
szerepléséről, valamint az elérendő célokról.

– Az akadémián mindig reálisan megvaló-
sítható célokat kell kitűznünk, majd azokat 
megvalósítanunk. A feltételek minden tekin-
tetben biztosítottak, ezért az edzőknek és 
a csapatnak is megvan a felelőssége abban, 
hogy a felkészülés megfelelő legyen. Tavaly 
is bejutottunk az országos döntőbe, és idén 
sem tűzünk ki mást célt magunk elé, mint az 
országos döntőbe kerülést. Célom, hogy év-
ről évre fejlődjön a csapatjáték, de az egyéni 
képességek fejlesztésére is nagy hangsúlyt 
fektetünk, mert az elsődleges célunk, hogy 
megfelelő utánpótlást biztosítsunk a város NB 
I/A osztályú csapatának – hangsúlyozta a csa-
pat vezetőedzője.

Hozzátette, bízik abban, hogy a harmadik 
éve együtt játszó csapata az országos döntő-
be jut, és ott jó eredménnyel zárja a szezont.

– A csapat nagyon együtt van, de látok 
olyan talentumokat, akikből lehet első osztá-

lyú játékos. Többen bekerültek a korosztályos 
válogatottba, és kiválóan teljesítettek. Több 
játékosnak van sansza arra, hogy jó felnőtt 
játékossá váljon. Vannak olyanok, akikből 
főszereplő is lehet a későbbiekben, ha megfe-
lelő alázattal és szorgalommal készülnek, van-
nak, akikből kiegészítő játékosok lehetnek az 
első osztályban – értékelte általánosságban 
csapatát.

Természetesnek nevezte, hogy előfordul-
nak jó periódusok és hullámvölgyek is egy 
ilyen fiatal csapat életében.

– Két, a bajnokságban előttünk álló, állami 
akadémia csapatát sikerült legyőzni, ugyanak-
kor az utolsó mérkőzésen a Kaposvár ellen, 
melyet az előzetes eredmények alapján le kel-
lett volna győznünk, vereséget szenvedtünk. 
Azért, mert gyengébb volt a hozzáállás, mint 
az első két meccsen. Ez jó tanulság a fiúk szá-
mára, hogy minden mérkőzésre testben, kon-
centrációban és lélekben egyformán fel kell 
készülni – mondta végezetül.

105 sportolót és 60 edzőt kö-
szöntöttek nemrég a Város-
házán. Ők azok a kiválóságok, 
akik 2023-ban Kecskemét város 
színeiben kiemelkedő eredmé-
nyeket értek el. Az ünnepségen 
Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester hangsúlyozta: 
„A sport hosszú évtizedek óta 
meghatározó szerepet tölt be 
a város életében. Nemcsak az 
életmód vagy a testi egészség 
szempontjából fontos, hanem a 
közösségépítés, az összetarto-
zás és a pozitív példák terjesz-
tése miatt is.”

Molnár H. Boglárka

A 2023-as év legeredményesebb kecs-
keméti sportolóit és felkészítőiket kö-
szöntötték február 9-én a Városháza 
dísztermében. Ezúttal 105 sportoló 
és 60 felkészítő munkáját ismerték el, 
ők azok a kiválóságok, akik 2023-ban 
Kecskemét város színeiben kiemelke-
dő eredményeket értek el. Az esemé-
nyen Szemereyné Pataki Klaudia pol-
gármester elmondta, el kell ismerni 
azt a teljesítményt, azt a szorgalmat, 
alázatosságot, közösségépítést, ame-
lyet ezek a tehetségek képviselnek.

– Ezek a kiválóságok saját magukat 
építik, fejlesztik, de építik közösségü-
ket, családtagjaikat, barátaikat, sze-
retteiket, a sportszövetséget, amely 
mögöttük áll, de azokat az edzőket is 
építik, akik kitartással, és óriási oda-
figyeléssel, szeretettel és szívóssággal 
küzdenek azért, hogy jobbnál jobb 
eredményeket érjenek el – mondta 
köszöntőjében a városvezető.

Szemereyné Pataki Klaudia polgár-
mester hangsúlyozta, mivel ezek a 
sportolók és sportszakemberek nem 
csupán saját és a csapatuk hírét vi-
szik tovább, hanem a városét is, ezért 
valamennyien köszönetet és elisme-
rést érdemelnek. A kiválóságok kö-
zött szerepel Wórum Regő uszonyos 

úszó is, aki már közel 10 éve űzi ezt 
a sportot.

– Amire a legbüszkébb vagyok az 
a 2023-as junior világbajnokság, ahol 
egyéniben és váltóban is bronzérmet 
szereztem. Büszke vagyok a felnőtt 
Európa-bajnokságra is, ahol egy 4x100 
méteres váltóban harmadikok lettünk. 
De tavaly négyszeres országos bajnok 

is lettem – nyilatkozta a rendezvé-
nyen a Kecskeméti Médiacentrumnak 
Wórum Regő uszonyos úszó.

A sportoló szerint megtisztelő, 
hogy azt a sok munkát, amit a ver-
senyzők beletesznek minden egyes 
eredménybe, ilyen szép ünnep alkal-
mával köszönik meg Kecskeméten. Az 
eseményen levetítették a Kecskeméti 

Televízió által készített kisfilmet is, 
amely az eddigi kecskeméti sikerek-
ből mutatott be válogatást.

Idén összesen 165 sportoló és fel-
készítő kapott elismerést. A 2023-as 
sikersportágak, a legeredményesebb 
egyéni sportágak között az atlétikát, a 
búvárúszást, a súlyemelést és a kerék-
pársportot találjuk. A csapatsportok 

közül pedig kiemelkedik a labdarúgás 
és a röplabda. Különösen figyelemre 
méltó a fogyatékkal élő sportolók ál-
tal egyre több sportágban elért kima-
gasló eredmény.

Az idei elismeréseket Szemereyné Pa-
taki Klaudia polgármester és Jánosi Ist-
ván sportért felelős tanácsnok adta át. 
 (A díjazottak teljes listája a Hírös.hu-n olvasható.)

2023 legeredményesebb kecskeméti 
sportolóit köszöntötték a Városházán

TOVÁBBI KÉPEK

Fotó: Banczik R
óbert
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NÓTA 
KÖZEPE!

ELEMI 
RÉ−

SZECSKE

TORZ

1/2 URNA!
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... MESE; 
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KRIMIJE
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OLASZUL
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KÖZEPE!

1/2 ELÁN!

ILYEN 
ÉTEL A 
SZUSI
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BÁJ, 
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SÉG, RÉ−
GIESEN

STATION, 
RÖV.

ERDÉLYI 
MAGYAR 
SZÍNÉSZ 
(ZSOLT)

SCHÖPF−
MEREI ...; 
ORVOS 
(1804−
1858)

LEVES−
ZÖLDSÉG

1800

VASÚTI 
VENDÉG−

LÕ

BÓR

REGÉNY 
SZERZÕ−

JE

GIORGIO 
...; DIVAT−
TERVEZÕ

ESZES

TÖRÖK 
AUTÓJEL

HOSSZÚ 
IDEIG

LONDONI 
SZÍNPAD!

... FATRA; 
KIS−FÁTR.

MICHAEL 
ENDE 

1973−AS 
MESERE−

GÉNYE

EAST

VEZÉR−
EZREDES 
(ARTÚR)

NORTH

KENYÉR−
SÜTÕ

SARCOL, 
FOSZTO−
GAT, HA−
RÁCSOL

DEHOGY!

CENTI

SÍR A 
BABA!

VIRÁG−
TARTÓ

PLATINA

GLÉDA

RÓMAI 
600

AZ EGYIK 
VÉRCSO−

PORT

JUTTAT

ZSIDÓ 
LEXIKON, 

RÖV.

PASCAL

RANG−
JELZÕ 

ELÕTAG

RÁDIUSZ
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ORVOS−
TUD. EGY

FÉLBE!

CSAPAT 
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SZOLGÁ−

LÓ ÜGY J A
MINDEN 

REJT−
VÉNY 
KEZ−
DETE!

Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk 
két darab két személyre szóló belépőjegyet  
a március 2-i nótaestre, a Hírös Agórába.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 

A megfejtéseket február 26-ig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.

BUDAPESTRŐL ÉRKEZŐ SZAKBECSÜS FELVÁSÁRLÁST TART!
KORREKT – MEGBÍZHATÓ – LEINFORMÁLHATÓ

Aranyfelvásárlás
12.500 Ft/g-tól 25.500 Ft/g-ig

(Világpiaci ár változása miatt  
az árváltozás jogát fenntartjuk.)

Ezüst dísztárgyak, evőeszközkészlet
(hiányos is)

150 Ft/g-tól 600 Ft/g-ig

Aranyfog-  
felvásárlás

magas áron

25.000 Ft/g

Forgalomból kivont valuta, 
ezüstpénzek, kitüntetések

(1945 előtt)

Herendi készletek, 
dísztárgyak, figurák 

felvásárlása

Zsolnay 
körpecsétes 

tárgyak
500.000 Ft-tól akár 

1.000.000 Ft-ig
(eozinos antik)

Kar-, zseb-, 
 faliórák 

felvásárlása
Omega, Vacheron, Doxa, 
Movado, Angelus, Rolex, 

Patek
arany zsebóra  

(lánccal együtt)

500.000 Ft

2024. február 22. (csütörtök) 14:00–18:00

Tel.: +36 20 200 60 84

dinasztiagaleria11@gmail.com

+36 1 209 42 45

www.dinasztiagaleria.hu

KECSKEMÉT, HOTEL HÁROM GÚNÁR
Kecskemét, Batthyány u. 1. (különterem)

Briliánsfelvásárlás
49.900 Ft/g is lehet

(egyedi árképzés)


